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Protokół Nr IX/2019 
z sesji Rady Miasta Ostrołęki  
z dnia 25 kwietnia 2019 roku 

 
 
Sesja odbyła się w dniu 25 kwietnia 2019 roku o godz. 10.00 w sali konferencyjnej Urzędu Miasta 
Ostrołęki, przy Placu Józefa Bema 1 (sala nr 9, parter). Lista obecności stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.  
 
Na posiedzeniu w dniu 25 kwietnia 2019  roku podjęto następujące uchwały:  
 
• Uchwała Nr 100/IX/2019 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 25 kwietnia 2019 r. w sprawie ustalenia 

planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych i specjalnych mających siedzibę na 
obszarze Miasta Ostrołęki od dnia 1 września 2019 roku, 

• Uchwała Nr 101/IX/2019 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 25 kwietnia 2019 r. w sprawie ustalenia 
planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Miasto Ostrołęka oraz 
określenia granic ich obwodów od dnia 1 września 2019 roku, 

• Uchwała Nr  102/IX/2019 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 25 kwietnia 2019 r. zmieniająca 
uchwałę w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, 
określenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli pobieranych 
przez uczelnie oraz specjalności i form kształcenia nauczycieli prowadzonych przez uczelnie, 
na które dofinansowanie jest przyznawane, 

• Uchwała Nr 103/IX/2019 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 25 kwietnia 2019 r. w sprawie nadania 
imienia Przedszkolu Miejskiemu Nr 8 w Ostrołęce, 

• Uchwała Nr 104/IX/2019 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 25 kwietnia 2019 r.  w sprawie 
przyjęcia stanowiska, 

• Uchwała Nr 105/IX/2019 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 25 kwietnia 2019 r.  w sprawie 
powołania Młodzieżowej Rady Miasta Ostrołęki oraz nadania jej Statutu, 

• Uchwała Nr 106/IX/2019 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 25 kwietnia 2019 r.  w sprawie  zasad 
wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Miasta, 

• Uchwała Nr 107/IX/2019 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 25 kwietnia 2019 r.  w spawie przejęcia 
„Powiatowego programu działa na rzecz osób niepełnosprawnych na lata 2019-2023”,  

• Uchwała Nr  108/IX/2019  Rady Miasta Ostrołęki z dnia 25 kwietnia 2019 roku w sprawie 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu „Partyzantów” w Ostrołęce, 

• Uchwała Nr 109/IX/2019 Rady Miasta  Ostrołęki z dnia 25 kwietnia 2019 r. w sprawie nadania 
odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki”, 

• Uchwała Nr 110/IX/2019 Rady Miasta  Ostrołęki z dnia 25 kwietnia 2019 r. w sprawie nadania 
odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki”, 

• Uchwała Nr 111/IX/2019 Rady Miasta  Ostrołęki z dnia 25 kwietnia 2019 r. w sprawie nadania 
odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki”, 

• Uchwała Nr 112/IX/2019 Rady Miasta  Ostrołęki z dnia 25 kwietnia 2019 r. w sprawie nadania 
odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki”, 

• Uchwała Nr 113/IX/2019 Rady Miasta  Ostrołęki z dnia 25 kwietnia 2019 r. w sprawie nadania 
odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki”, 
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• Uchwała Nr 114/IX/2019 Rady Miasta  Ostrołęki z dnia 25 kwietnia 2019 r. w sprawie nadania 
odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki”, 

• Uchwała Nr 115/IX/2019 Rady Miasta  Ostrołęki z dnia 25 kwietnia 2019 r. w sprawie nadania 
odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki”, 

• Uchwała Nr 116/IX/2019 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 25 kwietnia 2019 r. w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Gminie Rzekuń na dofinansowanie realizacji zadania 
majątkowego,  

• Uchwała Nr 117/IX/2019 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 25 kwietnia 2019 r. zmieniająca 
uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019-2036, 

• Uchwała Nr 118/IX/2019 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 25 kwietnia 2019 r. w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na 2019 rok. 

 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki otworzył IX sesję Rady Miasta powitał 
Prezydenta Miasta Ostrołęki Pana Łukasza Kulika oraz Wiceprezydenta Macieja Kleczkowskiego, 
dyrektorów komórek organizacyjnych Urzędu Miasta, miejskich jednostek organizacyjnych, 
przewodniczących samorządów osiedlowych oraz wszystkich radnych. Witam również młodzież 
na dzisiejszej sesji, zaangażowaną w powołanie Młodzieżowej Rady Miasta. Serdecznie witam 
nauczycieli ostrołęckich placówek oświatowych. Stwierdził, że ustawowy skład Rady Miasta 
Ostrołęki to 23 radnych, quorum to 12 radnych, na sali obecnych jest 21 radnych, w związku z 
tym możemy podejmować uchwały.  
 
2. Wybór sekretarza obrad.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki zaproponował, aby obowiązki sekretarza 
obrad pełnił wiceprzewodniczący Jakub Frydryk, który będzie czuwał nad prawidłowością 
głosowania, a gdyby zawiódł system elektroniczny  do głosowania, to przeprowadzi imienne 
głosowania.  Czy wszyscy wyrażają na to zgodę. Nie wiedzę sprzeciwu. Poddał pod imienne 
głosowania kandydaturę radnego Jakuba Frydryka na sekretarza obrad.  
Głosowanie: 
Za  - 21 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się  - 0  
Sekretarzem obrad został radny Jakub Frydryk.  
 
3. Przedstawienie porządku obrad sesji oraz jego zmiany. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki powiedział: porządek państwo otrzymali. Od 
klubu radnych Ostrołęka dla Wszystkich wpłynął na 7 dni przed sesją projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia stanowiska. Proponuje wprowadzenie tego projektu uchwały jako pkt. 7a dzisiejszego 
porządku obrad.  Z Komisji Prawa i współpracy z samorządami mieszkańców wpłynęły poprawki 
redakcyjne do projektu uchwały z pkt. 8 poprawki te państwo otrzymaliście. Od prezydenta miasta 
wpłynęły autopoprawki do projektów z pkt. 8 i 10. Te autopoprawki już państwo otrzymaliście. 
Ponadto od Miejskiej Komisji ds. nadania odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki” 
wpłynął projekt uchwały w sprawie nadania odznaki panu Andrzejowi Dudzicowi. Zaproponował 
wprowadzenie tego projektu uchwały jako pkt. 17a. Poddał pod głosowanie imienne ten wniosek.  
Głosowanie: 
Za – 21 
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Przeciw – 0 
Wstrzymało się  - 0 
Wniosek został przyjęty i wprowadzono pkt 17 a do porządku obrad.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki powiedział: zaproponował, aby dyskusja w 
pkt 19 i 20 odbyła się łącznie, głosowanie uchwał oddzielnie. Dotyczy to WPF i zmian w 
budżecie. Poddał pod głosowanie imienne ten wniosek.  
Głosowanie: 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się  - 0 
Wniosek został przyjęty. Dyskusja w pkt 19 i 20 będzie łącznie.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki powiedział, że do tych dwóch pkt. Wpłynęły 
autopoprawki. Chciałbym również poinformować, że do Rady Miasta wpłynęła skarga pani Marii 
M. Rada Miasta powinna zając stanowisko w sprawie. Kserokopię tej skargi otrzymaliście 
państwo. Proponuję, aby wprowadzić ten pkt. Pod obrady jako pkt. 26 a. Poddał pod głosowanie 
imienne wniosek o wprowadzenie punktu 26a.  
Głosowanie: 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się  - 0 
Wniosek został przyjęty. Wprowadzono pkt 26 a.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki powiedział, że wpłynęły do Rady Miasta 2 
petycje w jednym piśmie.  Jedna dot. zmiany nazwy ulicy z Dywizjonu 303 na Wiery Bielik i 
Tatiany Makarowej, druga zmiany nazwy ronda. Zaproponował wprowadzenie tego punktu jako 
26 b. Poddał pod imienne głosowanie ten wniosek.  
Głosowanie: 
Za – 12 
Przeciw – 8 
Wstrzymało się  - 1 
Wniosek został przyjęty. Wprowadzono pkt 26 b.  
Radny Mariusz Popielarz powiedział: w związku z tym, że zbliża się maj i zbliżają się Dni 
Ostrołęki, a do chwili obecnej nie poznaliśmy programu. Mam taką propozycję, aby wprowadzić 
do porządku obrad Informację Prezydenta Miasta o programie odchodów  Dni Ostrołęki w roku 
201 9r. Myślę, że to czas najwyższy o takim programie poinformować. Proponuję, ażeby  ten 
punkt wprowadzić jako pkt. 25 a.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Łukasz Kulik powiedział: jeżeli chodzi o Dni Ostrołęki to został 
powołany 5 czy 6 osobowy zespół pod przewodnictwem pana wiceprezydenta Macieja 
Kleczkowskiej, uczestniczyła tam również  pani sekretarz. Wszystko jest przygotowane. Cieszę 
się, że ta informacja nie wypłynęła. Planujemy szereg niespodzianek. Jesteśmy zadowoleni, że 
udało się utrzymać to w tajemnicy. W poniedziałek w godzinach popołudniowych planujemy 
konferencję prasową na którą zaprosimy dziennikarzy i radnych.  Dziwi mnie pytanie ze strony 
pana radnego, bo pan radny jako jednostka współfinansująca pewne imprezy na terenie miasta 
doskonale wie, że część imprez jest organizowanych w miesicie. Wołałbym, aby zostało to 
utrzymane w tajemnicy.  
Radny Jacek Łuba powiedział: panie prezydencie ja trochę nie wierzę w to co słyszę. Ukrywa 
pan plan Dni ostrołęki również przed komisją kultury, bo ja nie mam bladego pojęcia na temat 
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tego co będzie się działo. Mimo, że na ostatnim spotkaniu pani sekretarz obiecała nam, że 
będziemy uczestniczyć w tym spotkaniu. Ja rozumiem, że chce  pan zrobić niespodziankę 
mieszkańcom, ale tu wewnętrznie jakieś informację powinniśmy otrzymywać. A druga rzecz, że 
obiecał pan w swoim programie wyborczym pełną transparentność, było coś o ile się nie mylę, że 
my mieszkańcy będziemy mieli możliwość zabrania głosu, jaka będzie gwiazda na Dni Ostrołęki.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki poddał pod głosowanie imienne wniosek 
radnego Mariusza popielarza o wprowadzenie pkt 25 a dot. Informacji Prezydenta Miasta na temat 
Dni Ostrołęki w 2019 r.  
Głosowanie: 
Za – 14 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się  - 6 
Wniosek został przyjęty. Wprowadzono pkt 25a.  
 
4. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie ustalenia planu sieci 

publicznych szkół ponadpodstawowych i specjalnych mających siedzibę na obszarze  
Miasta Ostrołęki od dnia 1 września 2019 roku. 

Sprawozdawca Komisji Oświaty Pani Ewa Szatanek przedstawiła sprawozdanie, 
poinformowała, że na posiedzeniu Komisji Oświaty projekt został rozpatrzony pozytywnie 
głosami 7 za, przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki otworzył dyskusję w tym punkcie. Głosów w 
dyskusji nie było. Poddał pod imienne głosowanie projekt uchwały Rady Miasta Ostrołęki w 
sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych i specjalnych mających 
siedzibę na obszarze  Miasta Ostrołęki od dnia 1 września 2019 roku. 
Głosowanie: 
Za – 21 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się  - 0 
Uchwała została podjęta.  
 
5. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie ustalenia planu sieci 

publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Miasto Ostrołękę oraz określenia 
granic ich obwodów od dnia 1 września 2019 roku. 

Sprawozdawca Komisji Oświaty Pani Ewa Szatanek przedstawiła sprawozdanie, 
poinformowała, że na posiedzeniu Komisji Oświaty projekt został rozpatrzony pozytywnie 
głosami 7 za, przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  
Przewodniczący Komisji Prawa i Współpracy z samorządami Mieszkańców  Paweł 
Niewiadomski powiedział, że Komisja wnosi poprawkę redakcyjną polegającą na zamianie w 
tytule i paragrafie 1 uchwały słowa „Ostrołękę”  na „Ostrołęka” 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Radny Janusz Kotowski powiedział: zapytał z czego wynika poprawka redakcyjna.  
Przewodniczący Komisji Prawa i Współpracy z samorządami Mieszkańców  Paweł 
Niewiadomski powiedział, że sprawdziliśmy w poprzednich uchwałach jak wyglądała odmiana 
tego zapisu w uchwałach i tutaj występuje zapis: przez Miasto Ostrołęka.  
Radny Janusz Kotowski powiedział: uzasadnieniem jest tradycja tak? Czy poprawność 
językowa?  
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Przewodniczący Komisji Prawa i Współpracy z samorządami Mieszkańców  Paweł 
Niewiadomski powiedział, że było to weryfikowane na podstawie wcześniejszych uchwał, jak 
również było konsultowane z polonistą.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki poddał pod imienne głosowanie projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki  w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 
prowadzonych przez Miasto Ostrołęka oraz określenia granic ich obwodów od dnia 1 września 
2019 roku wraz z poprawką redakcyjną.  
Głosowanie: 
Za – 21 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się  - 0 
Uchwała została podjęta.  
 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniająca uchwałę w sprawie 

planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, określenia 
maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli pobieranych przez 
uczelnie oraz specjalności i form kształcenia nauczycieli prowadzonych przez uczelnie, na 
które dofinansowanie jest przyznawane.  

Sprawozdawca Komisji Oświaty Pani Ewa Szatanek przedstawiła sprawozdanie, 
poinformowała, że na posiedzeniu Komisji Oświaty projekt został rozpatrzony pozytywnie 
głosami 7 za, przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Radny Adam Kurpiewski powiedział: jakie zaszły zmiany w tej uchwale w stosunku do 
poprzedniej.  
Dyrektor Wydziału O światy Anna Gocłowska powiedziała: Zgodnie z sugestią Wydziału 
Nadzoru Prawnego Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego w Warszawie Delegatura w 
Ostrołęce w załączniku nr 2 do uchwały Nr 70/VII/2019 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 26 lutego 
2019 r. w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, określenia 
maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli pobieranych przez uczelnie 
oraz specjalności i form kształcenia nauczycieli prowadzonych przez uczelnie, na które 
dofinansowanie jest przyznawane, należy dokonać zmiany w zapisie ust. 1 wskazując maksymalną  
kwotę dofinansowania do opłat i kosztów wyrażoną liczbą. W związku z powyższym niniejszy 
projekt uchwały zmieniający uchwałę Nr 70/VII/2019 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 26 lutego 
2019 r. w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, określenia 
maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli pobieranych przez uczelnie 
oraz specjalności i form kształcenia nauczycieli prowadzonych przez uczelnie, na które 
dofinansowanie jest przyznawane, zawiera w § 2  nowe brzmienie ust. 1  załącznika nr 2 do 
uchwały Rady Miasta  Ostrołęki z dnia 26 lutego 2019 r. oraz dodaje ust. 1a., który określa 
maksymalna kwotę dofinansowania do opłat i kosztów dokształcania i doskonalenia zawodowego 
nauczycieli w 2019 r., która nie może przekraczać 2 000 zł. Kwotę tę ustaliśmy po 
przeanalizowaniu dotychczasowych wydatków, które były na ten cel ponoszone.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Łukasz Kulik  zapytał czy dofinansowanie było zawsze na poziomie 
70 procent?  
Dyrektor Wydziału O światy Anna Gocłowska powiedziała: zasady określa organ stanowiąc, 
czyli w naszym przypadku Rada Miasta. uchwały Rady Miasta w tym względzie nie były 
dotychczas podejmowane. Innym trybem było to ustalane. Kwoty były podobne. Jeżeli to dyrektor 
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kieruje na szkolenie, dyrektor ma takie kompetencje, żeby w przypadku wzmocnienia nauczyciela, 
który ma jakieś słabsze strony swojej pracy, wsparł go doskonaleniem zawodowym. Nauczyciel 
nie powinien odmówić, chyba ze nie stać go będzie finansowo. M.in. powstał art. 70 a w Karcie 
Nauczyciela, żeby można było takie zadania finansować. Obowiązki dyrektora będzie 
zapewnienie 100 procent kosztów takiego szkolenia. Tak też się stało. Druga podobną sytuacją 
jest wtedy, kiedy nauczyciel będzie przekwalifikowywał się w związku z utratą pracy.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki poddał pod imienne głosowanie projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki  zmieniająca uchwałę w sprawie planu dofinansowania form 
doskonalenia zawodowego nauczycieli, określenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za 
kształcenie nauczycieli pobieranych przez uczelnie oraz specjalności i form kształcenia 
nauczycieli prowadzonych przez uczelnie, na które dofinansowanie jest przyznawane.  
Głosowanie: 
Za – 21 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się  - 0 
Uchwała została podjęta.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Łukasz Kulik  podziękował za jednogłośne zagłosowanie za tym 
projektem uchwały. Wszyscy wiemy jak jest ciężka sytuacja w oświacie. Chciałbym aby zmiana 
w związku z likwidacją gimnazjów w Ostrołęce nastąpiła płynnie.  
 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie nadania imienia 

Przedszkolu Miejskiemu nr 8 w Ostrołęce. 
Sprawozdawca Komisji Oświaty Pani Ewa Szatanek poinformowała, że na posiedzeniu 
Komisji Oświaty projekt został rozpatrzony pozytywnie głosami 6 za, przeciwnych i 
wstrzymujących się nie było.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Radny Janusz Kotowski powiedział: to jest na pewno dla przedszkola doniosła chwila. Czy 
mógłbym od sprawozdawcy usłyszeć kilka zdań wprowadzenia, bo usłyszałem tylko relację z 
głosowania.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Łukasz Kulik  powiedział: nazwa jest bardzo pozytywna i mam 
nadzieję będzie pozytywnie wpływała na postrzeganie przedszkola. Nadanie imienia było 
poprzedzone konsultacjami w pracownikami, rodzicami i dziećmi.  
Sprawozdawca Komisji Oświaty Pani Ewa Szatanek powiedziała: w naszym mieście powoli 
przedszkola takie nazwy otrzymują. Wszystkie nazwane już przedszkola w swoich nazwach 
posiadają wyraz kraina, w dzisiejszej propozycji jest Kraina Radości.  
Radny Jerzy Grabowski wyraził zadowolenie, że te przedszkole będzie nosiło nazwę Kraina 
Radości. Szczególnie w tym trudnym okresie ta radość jest bardzo potrzebna.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki poddał pod głosowanie imienne projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie nadania imienia Przedszkolu Miejskiemu nr 8 
w Ostrołęce 
Głosowanie: 
Za – 21 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się  - 0 
Uchwała została podjęta.  
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7a. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyjęcia stanowiska.  
Przedstawiciel Klubu Radnych Ostrołęka dla Wszystkich Ewa Szatanek powiedziała: W 
imieniu klubu radnych „Ostrołęka dla Wszystkich” chcę przedstawić Państwu projekt uchwały 
dotyczący pozostawienia planowanych środków finansowych dla strajkujących nauczycieli. 28 
marca 2019 roku wszyscy radni naszego klubu poparli strajk nauczycieli. Chcemy dalej ich 
wspierać. Uważamy, że cel strajkujących pracowników oświaty jest słuszny i uzasadniony. Nie 
chodzi tylko o względy ekonomiczne, chociaż jest to ważny aspekt, ale również o sam autorytet i 
prestiż zawodu nauczyciela. Praca współczesnego pedagoga to nie tylko 18 godzin dydaktycznych 
przy tak zwanej „tablicy”, ale również szereg dodatkowych zadań.  
1. Doskonalenie zawodowe – kursy, szkolenia 
2. Rady pedagogiczne i szkoleniowe rady pedagogiczne  
3. Zebrania z rodzicami, dni otwarte dla rodziców, protokoły z zebrań 
4. Konsultacje dla rodziców 
5. Rozwiązywanie problemów wychowawczych, bieżące rozmowy z rodzicami i uczniami 
6. Współpraca z instytucjami wspierającymi rodzinę – kurator sądowy, asystent, pracownik 

socjalny 
7. Praca w zespołach samokształceniowych np. zespół wychowawców, nauczycieli wczesnej 

edukacji) i zadaniowych (praca zlecana przez dyrektora)  
8. Przygotowywanie dokumentacji szkolnej (aktualizacja statutu, ocenianie wewnątrzszkolne) 
9. Tworzenie dla uczniów z orzeczeniami IPET – ów, przeprowadzanie Wieloaspektowej Oceny 

Poziomu Funkcjonowania Ucznia, zebrania zespołów dotyczące realizacji celów nauczania 
10.  Tworzenie dokumentacji w ramach pomocy psychologiczno – pedagogicznej (uczniowie z 

opiniami) 
11. Pisanie informacji  na temat uczniów do Poradni Psychologiczno – pedagogicznej 
12.  Opracowanie dokumentacji szkolnej zgodnie z kalendarzem uroczystości szkolnych 
13.  Dostosowanie rozkładów materiału do indywidualnych potrzeb uczniów, pisanie rozkładów 

materiałów, tworzenie kart pracy dla uczniów 
14.   Organizowanie wycieczek bliższych i dalszych, wyjść do różnych instytucji kulturalno – 

oświatowych (kino ,muzeum, biblioteka) 
15.  Przygotowywanie spotkań z przedstawicielami różnych zawodów,  
16. Przygotowywanie dekoracji na akademie, gazetki okolicznościowe 
17. Przygotowywanie do lekcji, sprawdzanie klasówek i prac samodzielnych uczniów.  
Dlatego przedłożyliśmy taki projekt uchwały, w którym Rada Miasta   zwraca się do Pana 
Prezydenta z prośbą o pozostawienie planowanych środków finansowych w budżecie miasta, jak 
również swoją prośbę kierujemy do Dyrektorów ostrołęckich szkół, aby w możliwy i zgodny z 
prawem sposób wypłacili je swoim nauczycielom.   
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Radna Grażyna Sosnowska powiedziała:  tez byłam nauczycielem i to co pani radna była 
uprzejma poinformować, te wszystkie czynności, które nauczyciele wykonują poza pensum, są w 
ramach 40 godzinnego czasu pracy. Są to bardzo często nowe rzeczy związane z reformami i 
trwają praktycznie od 1999 roku. Pracy rzeczywiście jest dużo. Państwo napisaliście w tej 
uchwale, że w możliwy sposób. Z tego co wiem, nie możemy przekazać wynagrodzeń w takiej 
formie jak to jest tradycyjnie. Proszę poinformować mnie w jakiej innej formie pan prezydent jako 
osoba, która odpowiedzialna jest za oświatę zechce te wynagrodzenia lub inna formę zapłaty 
przekazać nauczycielom.  
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Radny Mariusz Popielarz powiedział: ja mam prośbę, ponieważ projekty uchwał, które 
wpływają złożone są przez grupy radnych, kluby radnych powinny być opatrzone stanowiskiem 
prezydenta. Ja chciałbym tylko, aby pan prezydent rozwinął swoje stanowisko. Jakie widzi 
możliwości prawne i finansowe i czy jest za tym, żeby te środki finansowe nauczycielom 
przekazać.  
Radny Paweł Niewiadomski powiedział: ja wyprzedzę pana prezydenta i wyjaśnię trochę kwestii 
prawnych nurtujących panią Grażynę Sosnowską. Ustawa o rozwiązywaniu sporów zbiorowych 
wskazuje, że w okresie strajku, pracownik zachowuje prawo do świadczeń ubezpieczenia 
społecznego oraz uprawnień do stosunku pracy z wyjątkiem prawa do wynagrodzenia. Co do 
zasady oznacza to, że nauczyciel nie ma prawa do wynagrodzenia za czas udziału w strajku, 
zachowuje jednak prawo do świadczeń ubezpieczenia społecznego.   Nie należy tego przepisu 
interpretować dość wąsko. Istnieje coś takiego jak porozumienie zbiorowe z pracownikami. 
Istnieje prawna możliwość zawarcia porozumienia zbiorowego miedzy dyrektorem a 
strajkującymi. Nie może go zawrzeć prezydent bo groziłoby to naruszeniem dyscypliny finansów 
publicznych. Jest orzecznictwa, które wskazują, że porozumienie zbiorowe ważniejsze jest niż 
ustawa. I na tej podstawie te wynagrodzenia będzie można wypłacić.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Łukasz Kulik powiedział: pamięć mnie zawodzi, ale czy na 
ostatniej sesji jak była uchwała popierająca strajk nauczycieli, to czy tam było moje stanowisko? 
Mam odpowiedz od pracowników, że była akceptacja moja na projekcie uchwały.  
Radna Grażyna Sosnowska powiedziała: radny Niewiadomski mówił o tym, że dyrektor może 
zawrzeć porozumienie ze strajkującymi i wypłacić im wynagrodzenia. Forma wypłacić 
wynagrodzenia za czas strajku jest chyba nieodpowiednia. Wynagrodzenie jest za pracę. Nie wiem 
w jakiej skali strajkowali pracownicy niepedagogiczni szkół, czy również dla pracowników 
niepedagogicznych będzie pan skłonny wypłacić jakaś formę rekompensaty.  
Radny Mariusz Popielarz powiedział: ja przepraszam, bo stanowisko na piśmie przewodnim do 
projektu uchwały pana jest. Ja przepraszam, bo go nie zauważyłem. Dlatego o to pytałem. Napisał 
pan akceptuję, jest pana podpis, pieczątka. Interesuje mnie co pan jako prezydent miasta zamierza 
w tej kwestii zrobić. Jeżeli rada miasta przyjmie te stanowisko w przedstawionym kształcie, to do 
niczego pana nie zobowiązuje. Zastanawiam się co pan zamierza zrobić jako prezydent miasta. 
strajkiem nie jest pan zaskoczony, problem istnieje od dłuższego czasu. Strajk trwa 18 dzień, więc 
najwyższy czas, żeby miał pan wypracowane stanowisko w tej kwestii. Sprawa jest na tyle 
poważna, że pociąga za sobą skutki finansowe.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Łukasz Kulik powiedział: jeżeli państwo jako Rada Miasta 
podejmujecie jakieś stanowisko, to ja jestem z automatu zobligowany do tego, żeby postępować 
zgodnie z podjętymi uchwałami. Ja domyślam się czemu pan chce, żebym przedstawił swoje 
stanowisko. Prezydent w zakresie strajku i w zakresie tego sporu, który powstał, moją rolą jest 
doprowadzenie na bazie kompromisu do takiej sytuacji, że wszyscy będą usatysfakcjonowani.  W 
tym zakresie, ja jako prezydent mogę wypowiadać się na tyle na ile pozwalają mi przepisy 
samorządowe i przepisy prawa oświatowego. To jest literalne. Od punktu tego do punktu tego. 
Moje zdanie to jest takie jak w tej chwili zapisane w ustawie i w ramach tych zapisów które 
obecnie są, a wiem, że one się zmieniają. Bo nawet dziś będzie sejm obradował na temat ustawy, 
która będzie łagodziła skutki tego strajku. To jest tak dynamiczna sytuacja, że to co jest dziś a co 
było tydzień temu, to są dwie zupełnie inne sytuacje. Dziś wypowiadanie przeze mnie stanowiska 
czy my zrobimy tak czy tak, uważam, że jest  nie na miejscu. Ten stan prawny się zmienia. I 
nawet jeżeli coś byśmy dziś ustalili może się okazać, że za kilka dni nie będzie takiej możliwości 
prawnej. Ja mogę powiedzieć tylko tyle, że wspólnie z pani dyrektor Wydziału Oświaty i 
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związkami zawodowymi cały czas rozmawiamy, co zrobić, żeby ten strajk był jak najmniej 
uciążliwy, co zrobić, żeby matury odbyły się bez problemu, co zrobić, żeby uczniowie otrzymali 
promocję do kolejnej klasy, co zrobić, żeby nauczyciele wyszli z godnością z tej sytuacji.  
Radny Paweł Niewiadomski powiedział: ustawa o rozwiązywaniu sporów zbiorowych ona sama 
nie precyzuje jaki kształt ma mieć te porozumienie. Tu z pomocą będą przychodziły nam przepisy 
z 13 marca 2003 roku o szczególnych zasadach rozwiązywania stosunku pracy z pracownikami, 
popularnie ustawa o zwolnieniach grupowych. Ustawodawca daje swobodę kształtowania stronom 
tego porozumienia. To nie będzie wprost wypłacone wynagrodzenia, bo dobrze wiemy, że 
wynagrodzenie nauczyciele dostają z góry. Jedną z możliwości, która może być zastosowana w 
przypadku podpisania takiego porozumienia jest instytucja, która polega na tym, że dyrektor nie 
będzie potrącał wynagrodzenia za czas strajku. W mojej ocenie, ale również innych prawników z 
zakresu prawa pracy taka możliwość jest dopuszczalna. Ta forma może być różna, wypłata 
jakiegoś dodatku, nagroda.  
Radny Henryk Gut powiedział: chcę postawić takie pytanie w związku z dyskusją, którą teraz 
podjęliśmy i propozycją przyjęcia stanowiska. Gdzie w tym wszystkim jest uczeń. Wszyscy 
zapomnieliśmy o uczniu. A on w tym wszystkim bierze udział. Uczeń został pozbawiony 
konkretnego dobra jakim jest nauka. O ile wiem, w ostrołęckich szkoła ponadgimnazjalnych nie 
odbyły się klasyfikacje rad pedagogicznych. Maturzyści nie  będą mogli przystąpić do matury. No 
chyba, że wejdzie poprawka rządu i dyrektor będzie miał możliwość podjęcia takich czy innych 
decyzji. Czy pan prezydent bierze pod uwagę, że oto wielu uczniów w tym czasie nie miało 
możliwości uczenia się w szkole. Gdzie mają prawo konstytucyjne do tego. I pewnie musieli 
przygotowywać się do matury poprzez dodatkowe zajęcia, korepetycje itp. I pewnie były jakieś 
koszty. Czy będzie się brało na terenie szkoły taką możliwość, żeby uczniów wspomóc. Uczeń nie 
może być narzędziem tylko.  Miesiąc temu byłem przeciwny namawiana do strajku, bo dziś mamy 
konsekwencję tego. Jakie problemy były przy przeprowadzeniu egzaminów gimnazjalnych, to 
dziś wiemy. Mam nadzieję, że nie jest to inicjatywa ze środowiska nauczycieli, ale żeby żądać 
rekompensaty za niepodjętą pracę. A pracę powinniśmy wynagradzać i płacić. Proszę pomyśleć o 
uczniach. Na poprzedniej sesji podczas przerwy rozmawiałem z panem prezydentem, że była to 
sprawa polityczna. Już rok temu,  fundacja   Otwarty Dialog, w swoim programie 15 punktowym, 
w 3 punkcie zapisała, że trzeba przygotować generalny strajk nauczycieli. Bardzo wielu 
nauczycieli dało się zmanipulować. Nie wiem, czy ktoś to sprawdził, czy organizatorzy strajku też 
będą pozbawieni wynagrodzenia. Na czele z panem Broniarzem. Nasze liceum do strajku nie 
przystąpiło, dzielimy się skromie tym co mamy. Staramy się nie pozostawiać tego ucznia samego. 
Nauczyciel to powołanie, to nie jest rzemiosło z materią. Pytanie do pana prezydenta, czy uczniów 
bierze się pod uwagę za utracone korzyści, których zostali pozbawieni w czasie tego strajku.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Łukasz Kulik  powiedział: panie radny szanowny, żadnej polityki w 
samorządzie. z jednej strony usiedli, Ci co wspierają nauczycieli, z drugiej strony ci, którzy 
mówią: te biedne dzieci, czemu szkoły są pozamykane w tą piękną słoneczna pogodę. Nie 
wpadajmy w spiralę tych przekazów, które idą w mediach krajowych. Tu jest Ostrołęka, nasze 
miasto, mamy zadbać, aby wszystko odbyło się spokojnie. Nie możemy komuś zapłacić za to, że 
nie świadczył pracy,  ale z drugiej strony my już zapłaciliśmy. Ja za czas nieświadczenia pracy 
płacić nie mogę. Natomiast uważam, że mamy w Ostrołęce wielu wspaniałych nauczycieli, 
których powinniśmy nagradzać za ich dotychczasową pracę. Zawsze mieliśmy przyznawana 
nagrody z okazji Dnia KEN, może w tym roku będzie wcześniej, nie wiem, zobaczymy. Uważam, 
że trzeba tych ludzi docenić. Bo oni przede wszystkim pracują nad kształtem i osobowością 
naszych dzieci, nad ich wiedzą, i po to, aby te nasze dzieci były dobrze przygotowane żeby pójść 
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dalej na studia i budować naszą Ojczyznę,  musimy zrobić wszystko, łącznie z nagradzaniem 
nauczycieli, a by mogli wykonywać swoją pracę.  
Radny Mariusz Popielarz  powiedział: ja pytałem jakie jest stanowisko pana prezydenta 
odnośnie projektu uchwały przedstawionego przez grupę radnych Ostrołęka dla Wszystkich. W 
zasadzie interesowało mnie to, czy pan prezydent zamierza przeznaczyć pieniądze na 
wynagrodzenia na wypłaty w jakiejkolwiek formie. I dopiero odpowiedz na pytanie pana Guta, 
choć nie o to pytał, mnie usatysfakcjonowała. Czy dobrze zrozumiałem, że pan prezydent 
zamierza wypłacić pieniądza, nie ważne w jakiej formie. Proszę o krótką odpowiedź tak lub nie. 
Prezydent Miasta Ostrołęki Łukasz Kulik  powiedział: w związku, że prezydentem jest od 
niedawna i te moje małe doświadczenie powoduje, że nie jestem w stanie odpowiadać na pytania z 
taką elokwencją jak prezydent Trzaskowski.  
Radny Henryk Gut powiedział: Jan Paweł II Czy profesor Krąpiec mówią tak: co to jest 
polityka? To roztropna troska o dobro wspólne. Wspólnym dobrem jest w szkole nauczyciel, 
rodzic uczeń. I nie wolno nam o nikim zapomnieć, o żadnym podmiocie. Nie usłyszałem 
odpowiedzi co z tymi uczniami. Czy oni też mają szasnę na wspomaganie za utracone korzyści nie 
odbytych zajęć. 
Radna Grażyna Sosnowska powiedziała:  Klub Ostrołęka dla Wszystkich podjął bardzo cenna 
inicjatywę, chcąc wspomóc nauczycieli. Ja to rozumiem. Bo nauczycielskie są pobory są bardzo 
średnie. Na warunki ostrołęckie to jeszcze nie najgorzej, ale w Warszawie to już kiepsko. Czy pan 
dostanie subwencję oświatową za czas strajku? Czy środków zagwarantowanych na oświatę 
wystarczy, żeby w pełni pokryć tę rekompensatę. W dalszym ciągu pan mi nie odpowiedział na 
pytanie co z pracownikami nie pedagogicznymi.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Łukasz Kulik  powiedział: czasem zapomnę o jakimś pytaniu, 
proszę nie odbierać tego jako kwestii osobistej. Jeżeli chodzi o uczniów, to jeszcze nie spotkałem 
się z takim pismem. Jeżeli takie pismo do nas wpłynie, na pewno takie pismo rozpatrzymy. Jeżeli 
chodzi o dobro uczniów, to dziś rano na Twitterze czytałem, że być może prezydenci będą 
odpowiadać za promocję do kolejnej klasy. To ja się bardzo cieszę wszyscy będą mieli piątki, od 
razu mogę to powiedzieć. Jeżeli chodzi o kwestię pracowników nie pedagogicznych, to z tego co 
wiem, to związki zawodowe podały nam, że były to pojedyncze przypadki. Ja zakładam, że 
wszyscy pracownicy wypełniają obowiązki należycie i otrzymają w związku z tym 
wynagrodzenie. Nie dotarły do nas żadne informacje, że ktoś tego nie robił i zakładam, że nie 
dotrą. Jeżeli chodzi o sytuację oświaty u nas w mieście, to  my co miesiąc, oprócz subwencji 
oświatowej dokładamy 4 miliony zł. Jeżeli chodzi o samą subwencję, to formalnie nie mamy 
żadnych informacji, że ma zostać subwencja zostanie zmniejszona. Wiec zakładamy, że 
subwencję otrzymamy w pełnej formie. Natomiast robimy analizy, co by się stało gdyby. Kwotę 
10 milionów nie jest kwotą, którą z tygodnia na tydzień jesteśmy w stanie znaleźć w budżecie. 
Staramy  się znaleźć rozwiązania kompromisowe i korzystne dla wszystkich stron. Może nie w 
100 procentach, ale na tyle na ile możemy, staramy się te skutki łagodzić.  
Radny Ryszard Żukowski powiedział: kolejny dzień strajku. Nie rozwiązane problemy. 
Wypowiadam się jako nauczyciel, pracujący niemalże pół wieku w oświacie, więc doświadczenie 
ogromne i różne sytuacje. Kiedy rozpoczynałem swoją pracę autorytet nauczyciela był ogromny. 
Byliśmy bardzo szanowani. A dziś kiedy ten strajk trwa już tyle dni, kiedy się śpiewa o świniach, 
krowach, myślę, że ten autorytet upadnie bardzo nisko. Czy wszyscy protestujący nauczyciele 
będą mieli wypłacone pełne wynagrodzenie. Byłem świadkiem jako nauczyciel, który pracował w 
komisach egzaminacyjnych i widziałem, że skończyły się egzaminy po 2 godzinach zegarowych i 
nauczyciele strajkujący wychodzili ze szkoły. Byłem świadkiem. W zespołach, których byłem. Na 
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jakiej podstawie prawnej będzie pan wypłacał pełne wynagrodzenie dla strajkujących nauczycieli. 
To co powiedział pan Niewiadomski nie do końca się zgadzam, bo ja też tu mam pełną wykładnię. 
Czy w razie protestu np. pracowników MZK, OPWiK, będą oni mogli liczyć na pełne 
wynagrodzenie. Czy pan prezydent planuje podnieść w bieżącym roku wynagrodzenia nauczycieli 
i wnieść pod obrady Rady Miasta projekt uchwały, podnosząc dodatki nauczycielskie, które są w 
gestii samorządu. Jeśli tak, to kiedy i o ile. Jaki plan ma pan prezydent względem wynagrodzeń 
pracowników niepedagogicznych. Kiedy i o ile będą podwyższone ich pensje. Umyka uczeń. 
Uczeń jest podmiotem. Szkoła jest tam, gdzie są uczniowie, nie ma uczniów, nie ma szkoły. 
Bardzo wielu rodziców jest zaniepokojonych. Uczniowie nie mogą być zakładnikami. Dla mnie 
jest to nieetyczne i niemoralne. Od chwili podjęcia strajku żyjemy w niepewności- mówią 
uczniowie. Proszą o zawieszenie strajku na czas matur. My też mamy swoje prawa, nie 
utrudniajcie nam przystąpienia do matur. Wczoraj zwołane rady klasyfikacyjne nie odbyły się.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Łukasz Kulik  powiedział: na razie strajku w MZK nie planujemy, 
nic na ten temat nie wiem.  
Dyrektor Wydziału O światy Anna Gocłowska powiedziała: w sposób konkretny jaki oczekuje 
pan radny pewnie nie udzielę odpowiedzi. Ja mam za zadanie realizować kierunki pracy 
prezydenta. Ja nie wiem na ile mogę być szczera, ale wiem, że prezydent planuje powołanie 
zespołu i to było w komunikacie. W tym zespole spotkają się przedstawiciele nauczycieli 
zrzeszonych w oby związkach zawodowych. Ale będzie też przedstawiciel nauczycieli 
niezrzeszonych. Na pewno doprosimy prawnika, który będzie pilnował, żebyśmy nie błądzili.  Nie 
możemy rozmawiać jednoznacznie ponieważ nie zakończony jest strajk. Więc trudno jest mówić o 
kwotach o sposobie rekompensowania. Liczymy tez, że pani skarbnik też deleguje swojego 
przedstawiciela. Wyniki tych spotkań pan prezydent pewnie poda do publicznej informacji. Jeżeli 
pan radny pyta czy wynagrodzenia za strajk nauczyciele dostaną, to nie dostaną. Decydować będę 
oczywiście pracodawcy tych nauczycieli. Mówimy tu o porozumieniach między pracodawcami a 
strajkującymi. Wiemy, że nauczyciele pobrali wynagrodzenie z góry. Patrzymy też co się dzieje w 
kraju. W przypadku zwrotu, można dać propozycję zwrotu na raty. Myślę, że my wypracujemy 
takie propozycje do wykorzystania przez pracodawców. Wszyscy próbujemy się odnaleźć  w tej 
trudnej sytuacji. Widzimy ucznia, zadbaliśmy o uczniów, o to, żeby odbyły się egzaminy, jak 
trzeba będzie pójść z panem prezydentem klasyfikować to zrobimy. Mamy wiele empatii dla 
uczniów, dla rodziców. Dlatego staramy się informować na bieżąco. Chciałabym, aby poszedł 
prawidłowy przekaz w kwestii prawa ucznia do nauki. To oczywiście ono jest niezbywane. 
Wszystkie instytucje szkolne są otwarte. Prawo do nauki, to jest prawo do bycia w szkole. Nauka 
odbywa się nie tylko podczas lekcji. Co do realizacji podstawy programowej, fundament 
podstawy szkoły, realizuje się w cyklach szkolenia. To oznacza, że jeżeli ma zapisane cele 
zapisane w podstawie programowej to on ma na to 4,5,6,7 i 8 klasę w szkole podstawowej. O 
stratach możemy rozmawiać w przypadku abiturientów. Strajk rozpoczął się kwietnia na ten czas 
cele podstawy programowej powinny być osiągnięte. W grę mogą wchodzić  oczywiście 
powtórki. Taki przykład w II LO, przyszli uczniowie i mieli zajęcia z historykiem. Prawo do nauki 
nie zostało zabrane. Mówię to po to, aby uspokoić rodziców nade wszystko. Nauczycielom te 
decyzje o strajku nie przychodzą łatwo.  
Radny Ryszard Żukowski powiedział: chciałem przy okazji podziękować za organizację tych 
egzaminów. Miasto wywiązało się ze swojego zadania. Mowa była jeszcze o dodatkach i 
podwyżkach dla pracowników niepedagogicznych.  
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Dyrektor Wydziału O światy Anna Gocłowska powiedziała: prawo oświatowe zmieniło się na 
tyle, że co roku trzeba ustalać zasady wynagradzania w oświacie. Prezydent będzie musiał 
pochylić się nad tym zagadnieniem.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Łukasz Kulik  powiedział: ja bym chciałbym podziękować naszej 
pani dyrektor, że jest panią dyrektor. Jeżeli zaczynamy temat oświaty, to ze spokojną głową mogę 
powiedzieć zadawajcie państwo wszystkie pytania. Śmiało proszę pytać staramy się odpowiadać 
na wszystkie pytanie. Pani dyrektor nie wspomniała, że podpisaliśmy ostatnio porozumienie 
między Miastem Ostrołęka a Uniwersytetem Warszawskim. Ten proces był wielomiesięczny. 
Jednym z projektów, który będziemy realizować w ramach współpracy będzie badanie słabych 
obszarów uczniów. To będzie wskazówka dla nauczycieli co można zrobić, żeby wynik na koniec 
roku był lepszy. Mamy przygotowany zespół specjalistów, który będzie sprawdzał kompetencje 
uczniów. W razie co wskażą gdzie co można poprawić. Staramy się kompleksowo podejść do tych 
zagadnień.  
Radny Janusz Kotowski powiedział: wprawdzie pracujemy nad stanowiskiem zaproponowanym 
przez grupę radnych, ale tematyka jest istotna. W moim przekonaniu to jest ciemny kwiecień w 
dziejach edukacji w Polsce i też w naszym mieście.  Nie dzieliłbym kto bardziej winny, kto mniej. 
Ale bez wątpienia wiele działań różnych stron złożyło się na to, że jest to bardzo zły czas w 
ostrołęckiej i polskiej oświacie. W moim przekonaniu wielu rzeczy nie da się nadrobić. Przez te 
stanowisko, jeśli się uda możemy nadrobić straty materialne nauczycieli. Natomiast strat innych 
nauczycieli, uczniów, rodziców  tego pewnie szybko nie nadrobimy. W moim przekonaniu stało 
się wiele rzeczy złych, dramatycznych. Myślę, że zwycięzców nie ma. I pan prezydent i pani 
dyrektor dość tak swobodnie wypowiadają się o uczniach. Stało się proszę państwa bardzo dużo. 
Jestem o tym przekonany. Oczywiście można mówić, że jest pogoda i uczniowie sobie gdzieś 
połażą, pospacerują. Wiele lat pracowałem jak nauczyciel, przez wiele lat zajmowałem się ze 
starannością oświatą jako były prezydent i jeszcze jako rodzic. Te problemy są i nie da się ich 
szybko nadrobić. Chodzi nie tylko realizowane programy. Każdy ma swoje motywy i motywacje. 
Wiem, że jeżeli wychowawca klasy nie przyjdzie do swoich uczniów bo strajkuje, to nie chodzi o 
to czy ma racje czy nie. To się w ludziach jakieś dramaty dzieją, bo nie wierzę, że wychowawca 
nie przezywa tego jako swój dramat. Jaka musi być determinacja czy skoncentrowanie na 
postulatach strajkowych, żeby nie przyjść do swoich uczniów. Jako były nauczyciel nie potrafię 
sobie tego wyobrazić. Chyba nie byłoby to łamaniem strajku gdyby takie sytuacje się zdarzyły. 
Uczeń doświadcza złamania czegoś ważnego, co się nawiązało przez wiele lat. Ale chyba i 
nauczyciel, który jest tak zdeterminowany w swoich sprawach, że do ucznia nie przyjdzie. 
Problem istnieje od wielu lat i każdy z nas zdaje sobie sprawę, że problemów w oświacie jest 
wiele. W poprzedniej kadencji parlamentarnej podwyżek nie było. Wracając do samego 
stanowiska, dużo tu słów padło z troską.  Myślę, że dosyć jasne jest sformułowanie w 2 akapicie: 
Rada Miasta Ostrołęki zwraca się z apelem do Prezydenta Miasta Ostrołęki o podjęcie wszelkich 
możliwych i prawnie dopuszczalnych działań, które umożliwi ą wszystkim strajkującym 
pracownikom oświaty w naszym Mieście rekompensatę utraconych wynagrodzeń. Te 
sformułowanie dość jasno kierunkuje sprawę. Choć nie jest to takie proste żeby wypłacić te 
wynagrodzenia. W moim przekonaniu nie ma co przerzucać odpowiedzialności na dyrektorów. 
Jeżeli dostaną pieniądze z miasta to podpiszą porozumienia i pieniądze wypłacą. Dyrektorzy tego 
nie rozwiążą. Gorzej z uzasadnieniem, jest kilka zdań niezgodnych z prawdą. Stąd moja prośba do 
wnoszących aby je wykreślili. „Strajkujący straszeni są utratą wynagrodzeń za czas strajku”. 
Nauczyciele to ludzie świadomi, mają jasność, że takie ryzyko ponoszą.  Strasznie ma ich zmusić 
do zakończenia protestu bez zapewnienia zgłoszonych postulatów. W obliczu presji ze strony 
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administracji rządowej, mediów i części społeczeństwa. To zdanie w moim przekonaniu jest 
zupełnie niepotrzebne. Mam wniosek o wykreślenie. Jest również przesadą zdanie: . Prowadzona 
w całej Polsce, na skalę dotąd niespotykaną w najnowszej historii Polski, akcja jest 
determinowana brakiem woli autentycznego porozumienia ze strony rządzących. To nie jest 
prawda, obie strony próbują, ale się nie dogadują. Strona rządowa podjęła działania zupełnie inne i 
lepsze niż poprzednia ekipa rządząca. Bo podwyżki teraz są. Jest jeszcze takie zdanie niżej: 
Reformy edukacji nadwyrężają budżety organów prowadzących, które coraz większymi środkami 
z dochodów własnych  muszą uzupełniać subwencję oświatową, zatem protest nauczycieli jest 
także prowadzony w interesie samorządów. Nie jest to problem reformy tej czy innej, ale systemu 
w Polsce. To trwa od wielu lat. Cały system finansowania jest taki nie jaki być powinien. Również 
te zdanie należałoby wykreślić. Proszę o wyrzucenie tych elementów politycznych. Co do nagród 
ja bym prosił, aby w sposób szczególny nagrodzić osoby, które pomogły w przeprowadzeniu 
egzaminów gimnazjalnych i ósmoklasistów. Jeśli stałoby się tak tragicznie, że rady pedagogiczne 
nie dokonywałyby klasyfikacji, a zmiany w prawie oświatowym w tym kierunku idzie, że będzie 
mógł to zrobić dyrektor czy samorządy, to proszę żebyśmy się nie rozjeżdżali, i byli w pełnej 
gotowości.  
Wiceprzewodniczący Stanisław Szatanek powiedział:  w pierwszej kolejności chciałem się 
zwrócić do państwa nauczycieli. Chciałbym państwa poprosić, żebyście nie dali sobie wmówić, że 
zostali państwo zmanipulowaniu. Bo to jest obrażanie państwa. Nie dajcie sobie państwo 
wmówić, że to jest wasza wina. Ja chcę państwu bardzo serdecznie podziękować za ten wasz 
protest. protestujecie w słusznej sprawie. walczycie o lepszą edukację. O godność i prestiż.  
Walczycie o samorząd, bo tak naprawdę wpieracie samorząd. My co miesiąc dokładamy do 
oświaty 4 mln złotych. Nie wygadujemy tego państwu. Macie państwo wystawiane fałszywe 
świadectwo przez pewne środowiska, nie zasługujecie na to. Ja staję w państwa obronie. Nie 
można wystawiać fałszywego świadectwa. Ja już nie będę podawał szczegółów, żeby nie 
wytworzyła się jakaś szersza dyskusja.  Ale nie można państwa upokarzać. Z jednej strony radni z 
Kluby PIS proszą żeby nie uprawiać polityki, a wszystkie wystąpienia były typowo polityczne. 
Podpisując się pod projektem uchwały Ostrołęka dla Wszystkich, chcieliśmy pokazać, że jesteśmy 
z państwem i wpieramy państwa i będziemy wspierać do samego końca. Jestem optymistą, bo jak 
usłyszałem, że pan premier chce przeznaczyć środki z OFE to zapaliło się światełko, że tych 
środków starczy nie tylko na interwencyjny skup głosów wyborców, ale też żeby podzielić się 
tymi środkami z państwem. I ten konflikt uda się rozwiązać.  
Radny Andrzej Jaskólski powiedział: mam pytanie do pana Ryszarda czy ma pan dowody, że 
nauczyciele wychodzili? Bo ja znam osoby, które robiły nadgodziny strajkowe. Spotykali się z 
uczniami u mnie w kawiarni ze swoimi uczniami. Czemu winą obarcza się nauczycielami, czemu 
rząd nie chce się dogadać w miarę szybko z tymi nauczycielami.  
Radny Grzegorz Gołaś powiedział: z wyrokami sądów się nie polemizuje. Wyrok Sądu 
Najwyższego z dnia 24 września 2013 roku mówi jasno: zbiorowe porozumienie z pracownikami 
jest ważniejsze niż ustawa. Warunek jest taki, że strajk musi być legalny. Są również inne wyroki 
sądów. Warunek wypłacania wynagrodzenia jest taki, że musi zawrzeć porozumienie z 
organizacjami związkowymi. Co ważne jak wynika z wyroków, porozumienie można zawrzeć na 
każdym etapie trwania sporu. Jeżeli dyrektorzy nie wiedzą jak to zrobić, to chętnie mecenas 
Niewiadomski powie jak nie to również ja.  
Radny Jerzy Grabowski powiedział: miesiąc temu podejmowaliśmy decyzję czy popieramy 
strajk czy nie. Świętym prawem pracowników zrzeszonych w związkach i niezrzeszonych jest 
prawo do strajku, po wyczerpaniu wszystkich innych możliwości. To jest prawo wywalczone w 
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latach 80.  Nauczyciel to misja i powołanie. Najważniejsze jest to, żeby dojść do porozumienia. 
Była taka szkołą Golesin w Jarnutach, to było tajne nauczanie. Nauczyciel jadący tam ryzykował, 
że skończy w Oświęcimiu. Był taki doktor Psarski, który za własne środki pobudował i otworzył 
szkołę rzemieślniczą. Robił to dla ucznia i rodzica. Nie dalej jak wczoraj byłem w jednej ze szkół, 
szkoła świecąca pustkami.  Był to bardzo smutny widok. Państwo wybaczcie, bo państwo 
nagrodziliście brawami wypowiedz interwencyjnego skupu głosów, panie wiceprzewodniczący 
nie zgadzam się z tym poziomem debaty. Wiemy, że zawód nauczyciela wymaga wsparcia. 
Zastanawiam się jak czuje się pan Sławek Broniarz, Sławomir i czy on tez tak siedzi w tych salach 
razem z tymi nauczycielami i czeka na wynik tego co się wydarzy. Godna płaca za dobrą płacę 
należy się każdemu pracownikowi. Chciałbym się zwrócić z apelem do nauczycieli, bardzo się 
cieszę, że tu jesteście. Dajcie szansę uczniom, bo wiem, że macie to w sercu.  
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Ja przepraszam, ale staramy się tak, wiecie państwo zawsze są 
dwie strony medalu. Możemy w tym tkwić jak czarny kwiecień nadszedł nad Ostrołękę …? i 
dzieci płakały, że nie mogą się uczyć. Przy okazji chciałbym wszystkim maturzystom powiedzieć, 
że jak zaczęliście się uczyć w kwietniu to już jest naprawdę troszeczkę za późno. Lepiej się trochę 
wcześniej uczyć a jak znam część z nich to myślę, że oni się wcześniej trochę dłużej uczyli i to tak 
nie będzie tak, że tak w kwietniu 15 zaczynamy przygotowana do matury. To dosyć ryzykowny 
plan. Tak samo, jeśli chodzi o nauczycieli, którzy odwrócili się do uczniów. To już jak państwo 
tak mówicie, że politycznie to pójdźmy to pójdźmy politycznie. Twitter takie narzędzie, młodzież 
wie na pewno, jak wrzucimy hasło strajk nauczycieli to tam trzeci dzień bodajże idzie, oczywiście 
akcja zaplanowana, która poprzez wykupienie płatnych komentatorów piszą ludzie z kraju, moja 
kuzynka wróciła właśnie zapłakana ze szkoły, jest w trzeciej klasie maturalnej i chciała poprawić 
ocenę z polskiego, bo brakuje jej do paska. Wychowawczyni w ogóle z nią nie chciała rozmawiać, 
bo strajkuje i kazała jej wyjść ze szkoły. Problem jest tego typu, że wiecie jak się za dużo zapłaci 
za akcje marketingową to tych wpisów pojawia się tak dużo, że wszyscy zaczynają się troszeczkę 
z tego śmiać. Także ja bym też proponował zmienić troszeczkę tą narrację, że tu ci uczniowie 
płaczący za nauczyciela, ci nauczyciele, którzy nagle z dnia na dzień jakby pstryknięciem palcem 
odwrócili się do nich plecami i przestali z nimi rozmawiać, to jest jakaś abstrakcja. Przecież tym 
nauczycielom zależy na uczniu, spotykają się w szkole, u radnego w kawiarni jak się mogą 
spotkać i absolutnie nic takiego nie ma miejsca. Natomiast ja rozumiem, że narracja w tej chwili 
wymaga zrobienia takiej trochę atmosfery grozy, ale na miłość boską nie dajmy się zwariować, to 
jest Ostrołęka. Naprawdę wszystko spokojnie przebiega, staramy się to w miarę racjonalnie 
planować i nie brnijmy już w takie plany destrukcyjne.  
Radna Grażyna Sosnowska: Dobrze się stało, że poprzednicy trochę złagodzili moje emocje. 
Panie radny Szatanek, pan od kilku już razy zaczyna przesadzać. Ja rozumiem, że jesteśmy po 
dwóch stronach obozu politycznego, nigdy nie zachowywałam się do pan nietaktownie, nie 
ubliżałam panu i w związku z tym bardzo proszę, mój mandat jest takim samym mandatem jak 
pana mandat. Uprzejmie proszę, bo pan krytykując nas, jako PiS również krytykuje tych 
mieszkańców, którzy nas wybrali w związku z tym proszę powściągnąć swoje emocje polityczne 
tym bardziej, że pan jest przewodniczącym. Moje wypowiedzi, pytałam owszem dociekliwie, w 
jaki sposób będą robione tzw. te rekompensaty a o tym jak się zachowam to zadecyduje 
głosowanie, więc bardzo pana proszę, jeżeli pan ma, chociaż odrobine szacunku dla siebie to 
proszę mieć również szacunek dla nas.  
Radny Stanisław Szatanek: Pani Grażynko, chcę powiedzieć, że akurat nie dotyczyło to pani. 
Jeśli pani poczuła się urażona to przepraszam, bo akurat pani wystąpienie nie było polityczne, ale 
niestety kolegów było polityczne. Także panią serdecznie przepraszam nie miałem pani na myśli.  
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Radny Ryszard Żukowski: Tutaj padały wyroki Sądu Najwyższego, wyroki Sądu Najwyższego 
to są w jednostkowej sprawie i dotyczą konkretnej sprawy. Każdorazowo trzeba występować o tę 
sprawę. Druga sprawa. Panie prezydencie to nie jest tak do końca sodko i tak spokojnie. Chciałem 
panu uzmysłowić bodajże na dzień wczorajszy, że niektórzy dyrektorzy  szukają zastępczych 
wychowawców żeby wypisać świadectwa. Czy to nie będzie ujma dla wychowawców, czy to nie 
pozostanie uszczerbek w ich umysłach, kiedy prowadzili przez trzy czy cztery lata naraz w 
podpisie na świadectwie ukończenia szkoły jest wychowawca zupełnie inny. To jest naprawdę 
dramat. To się dzieje w naszym mieście. Daj Boże, że to się skończy inaczej. Chciałbym żeby tak 
było, ale jest to niebezpieczeństwo. 
Radny Grzegorz Płocha: Tak po wypowiedzi pana radnego Szatanka trochę poczułem się jak na 
wiecu 1-majowym, była demagogia, były brawa. Smutne to dla mnie tym bardziej, że chcę się 
wypowiedzieć, jako rodzic. Dziękuję też tu panu prezydentowi Kotowskiemu za wypowiedź i 
stonowany głos, bo rzeczywiście wyważył tutaj wszystkie strony a ja, jako rodzic też czuje się 
bardzo rozdarty. Nie mogę się zgodzić z takim optymizmem, że nic się nie dzieje, nic się nie stało, 
bo tak jak pan Kotowski wspomniał, jako rodzic czuje się też już poraniony. Nie robię, że tak 
powiem żadnej akcji, żadnej afery, nie robię wymówek nikomu, bo nie czas i nie miejsce. Czekam 
cierpliwie na zakończenie,  bo ciągle łudzę się, że strajk zakończy się dobrze dla wszystkich 
łącznie z nauczycielami. Oczywiście też wspieram tylko zawsze pozostanie pytanie czy teraz 
właśnie w takim gorącym okresie, to jest ten czas. Natomiast pytanie do wnioskodawców, czy 
sugerowane wykreślenie zdań niepotrzebny jest przez państwa do przyjęcia czy zostajecie, bo to 
też będzie zależało od tego jak będę głosował.   
Radny Mariusz Popielarz: Padło tutaj wiele różnych wypowiedzi dotyczących tego, że dzieje się 
źle w związku z tym, że jest strajk w trudnym czasie, przyszła pora egzaminów, matur. Ja 
pamiętam rok, 93 kiedy mój brat zdawał maturę, miał ją zdawać i nie zdawał w terminie 
przewidzianym z uwagi na to, że wtedy właśnie trwał strajk. Obecna dzisiaj Minister Edukacji 
Narodowej też wtedy strajkowała a dzisiaj krytykuje nauczycieli, że robią to samo, co ona kiedyś. 
Także punkt widzenia zależy od miejsca siedzenia, zatem ja myślę, nie rozdzierajmy tutaj dzisiaj 
szat, bo wtedy też się tragedia nie stała. Brat zdał maturę, skończył szkołę wiec jestem 
przekonany, że i tym razem wszystko się dobrze skończy. Nauczyciele osiągną to, do czego dążą, 
uczniowie zdadzą egzaminy i matury także wierzę w to, że finał tego całego protestu będzie 
pozytywny. Z drugiej strony trochę nie zachowujmy się jak, wiem, ze rozmawiamy o szkole, ale 
mam wrażenie, że trochę tak proszę pani on mnie przezywa.   
Radny Henryk Gut: Powtarzam jeszcze raz, polityka to nie jest sprawowanie władzy dla jej 
samej. To nie jest sprawowanie władzy dla władzy. Proszę poczytać sobie znawców na ten temat, 
bo przecież sprawowanie władzy przez pana prezydenta i przez nas to, czym jest, podejmowaniem 
odpowiednich decyzji dla dobra wspólnego.  
Radny Paweł Niewiadomski: Odnośnie tych powiedzmy wyroków indywidualnych. Studenci 
pierwszego roku prawa mają taki przedmiot „Wstęp do prawoznawstwa” i jednym z 
podstawowych zagadnień, które jest omawiane jest kwestia wykładni uchwał Sądu Najwyższego, 
wskazać należy, że uchwały, które zostały przytoczone przeze mnie czy też przez radnego Gołasia 
są uchwałami podejmowanymi w składzie siódemkowym, co oznacza, że są rozpoznawane przez 
powiększony skład sędziów, nie trójkowy tylko siódemkowy istotne uchwała w składzie 
siódemkowym jest zasadą prawną, oznacza to, że jeżeli mamy jakiś przepis prawa to 
interpretujemy go tak jak uznał to Sąd Najwyższy w składzie siedmiu sędziów. Wykładnia 
siódemkowa uchwały Sądu Najwyższego jest również wykładnią interpretacyjną dla sądów 
niższych instancji, które orzekają w podobnych sprawach, więc nie są to orzeczenia jednostkowe.  
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Radny Ryszard Żukowski: Chciałem powiedzieć, że będziemy świadkami na końcu tego 
wszystkiego jak to sprawdzi np. NIK te porozumienia czy też RIO, które mają prawo sprawdzać 
finanse samorządów.  
Prezydent Miast Łukasz Kulik: Ja mam nadzieje, że my dojdziemy do takiego momentu na 
sesjach gdzie będziemy tutaj na tej sali rozmawiać tak jak rozmawiamy za tymi drzwiami albo jak 
wychodzimy kończy się sesja to generalnie my się wszyscy zgadzamy tylko tutaj raz w miesiącu 
musimy przyjść i się nie zgadzać. Mam nadzieję, że kiedyś będziemy też tak tutaj się zgadzać i 
wtedy myślę, że płynniej praca będzie szła, ale rozumiem sesja musimy przedstawić te nasze 
stanowiska. Chciałbym zapytać jeszcze o taką kwestie merytoryczną, bo to nie jest tak, że my w 
jakiś sposób lekceważymy te problemy. Pan radny Płocha mówił o takiej sytuacji przygotowania 
do egzaminu, ja bym chciał żeby tak, która to szkoła, bo tak na szybko nie bardzo wiem. To nie 
nasza. A czy Państwowa Szkoła Muzyczna protestuje, bo mam informację od pana 
przewodniczącego, że w Ostrołęce ta szkoła muzyczna nie bierze udziału w strajku. U nas w 
Ostrołęce nie strajkują. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Ja mam pytanie do pani przewodniczącej 
Ewy Szatanek, która jest sprawozdawcą tego projektu uchwały. Pan radny Janusz Kotowski 
zgłaszał tu pewne uwagi, żeby się pani do tego odniosła. Czy pozostajecie na tym stanowisku, co 
w uzasadnieniu, bo  to też jest dla mnie istotne.  
Radna Ewa Szatanek: Ja w imieniu Klubu Radny Ostrołęka dla Wszystkich chciałabym 
pozostawić to w takiej formie jak jest.  
Radny Janusz Kotowski: Ja bym miał wniosek formalny, to wysoka rada jak rozumiem by 
zdecydowała żeby wykreślić z uzasadnienia zdanie zaczynające się w szóstej linijce „ strajkujący 
straszeni są utratą wynagrodzeń za czas strajku, co ma na celu zmuszenie ich do zakończenia 
protestu bez uzyskania zapewnienia spełnienia zgłoszonych postulatów w obliczu presji ze strony 
administracji rządowej, mediów a także części społeczeństwa” i tu bym urwał a zostawił Rada 
Miasta Ostrołęki uważa za konieczne wyrażenie wsparcia itd. Następne zdanie wnioskuje o 
wykreślenie z tego uzasadnienia „prowadzona w całej Polsce na skalę dotąd niespotykaną w 
najnowszej historii Polski akcja jest zdeterminowana brakiem woli autentycznego porozumienia 
ze strony rządzących”. W moim przekonaniu są to zdania niepotrzebne i jakby kierujące nasze tu 
działania samorządowe na uczestniczenie w jakiś sporach ogólnopolskich. Poza tym w moim 
przekonaniu są to też zdania nieprawdziwe, bo wiele przykładów chęci porozumienia ze strony 
rządowej możemy znaleźć. W moim przekonaniu wykreślenie tych dwóch zdań nic nie zabierze z 
sensu tej uchwały a mogą jakby skoncentrować nasze działania na samorządzie a nie na jakiś 
sprawach zewnętrznych.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Chciałem swoim koleżankom i kolegom 
serdecznie podziękować, że tutaj jesteście. Tak jak już pan prezydent powiedział, jestem również 
osobą, która trwa w tym zbiorowym sporze, w strajku. Myślę, że walczymy o wspólne dobro. Jest 
po reformie panu minister edukacji wielki chaos w szkołach, sam tego doświadczam i widzę, co w 
szkołach podstawowych się dzieje. Przepełnione sale, brak możliwości prowadzenia w 
normalnych warunkach zajęć. To nie chodzi tylko niskie płace. Tych spraw, które nas nurtują jest 
naprawdę wiele. Tak jak padły tutaj słowa, że przyjmujemy tutaj to stanowisko to jest polityka, 
zaczął tym stwierdzeniem pan radny Żukowski. Panie radny to nie jest polityka, bo do protestu 
przyłączyli się przede wszystkim nauczyciele niezrzeszeni w żadnych związkach, nauczyciele 
zrzeszeni w Związku Solidarność. Chcę panu powiedzieć, że w mojej szkole taki związek działa i 
tylko jedna osoba nie podjęła strajku, pozostali związkowcy solidarności utożsamiają się z 
nauczycielami jak również strajkują nauczyciele zrzeszeni w Związki Nauczycielstwa Polskiego. 
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Ja jestem daleki od polityki, bo jako osoba dojrzała ja mam swój wykształcony pogląd polityczny, 
ale jako przewodniczący nie używam tych instrumentów. Także zarówno z jednej i z drugiej 
strony to niepotrzebnie padają różne rzeczy. Po co ironizować typu Sławek Broniarz, Sławomir, to 
jest naprawdę nie potrzebne. Macie pretensje do przewodniczącego Stanisława Szatanka za to, że 
popierają go nauczyciele, za to, że dostał barwa, my żyjemy w demokratycznym kraju. Ja jestem 
jeszcze w takiej sytuacji, że siedzą naprzeciwko mnie koledzy i koleżanki, ale siedzi tez mój uczeń 
i chcę państwu powiedzieć, że dostaliśmy wsparcie od uczniów, od Rady Rodziców i tu mogę 
podziękować przewodniczącej Rady Rodziców pani Marcie Dziełak, która nas wspomagała w 
bardzo miły sposób. Także większość społeczeństwa, to, co mówił pan prezydent, nie patrzcie na 
ten hejt, my znamy swój a wartość, my kształtujemy pokolenia, jako nauczyciele i myślę, że 
wspólnie protestujemy w słusznej sprawie.  
Mecenas Janusz Kobyliński: Co do zasady to poprawka powinna dotyczyć treści uchwały, 
uzasadnienie nie jest treścią uchwały one odzwierciedla ewentualnie tylko tutaj motywy podjęcia, 
jako takie. Ja wiem, że w praktyce zdarzało się, kiedy wnoszono autopoprawki do treści i przy 
okazji były jakieś błędy w uzasadnieniu uchwały i były one poprawiane lub zmieniania nawet ich 
treść. Natomiast zmiana samego uzasadnienia to dość specyficzna sprawa. Jeżeli chodzi o 
obowiązek uzasadniania uchwał to nigdzie nie został wprost wyartykułowany. W naszym statucie 
jest wprost zapisane, co powinna zawierać uchwała i co się powinno dołączyć do projektu 
uchwały, między innymi uzasadnienie. Do projektu uchwały dołącza się wiec same słowo do 
mówi, że on nie jest załącznikiem stricte, jako takim. Można spotkać stanowiska, że mimo barku 
jakiejkolwiek tutaj definicji, co do formy tej uchwały i treści i z pewnej logiki, nie mniej drodzy 
państwo takie praktyki nie wiem czy są najlepsze. Takie rzeczy się zdarzały. Te uzasadnienie nie 
idzie nigdzie na zewnątrz z tego, co wiem. Pewne jest tylko jedno, że uzasadnienie jest potrzebne 
a na pewno nie jest sprzeczne z prawem, bo to wynika z pewnego standardu dotyczącego jawności 
życia publicznego. Tutaj pan przewodniczący zadecyduje.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki - podał pod głosowanie imienne wniosek 
radnego Janusza Kotowskiego dotyczący wykreślenia z uzasadnienia zdania „strajkujący straszeni 
są utratą wynagrodzeń za czas strajku, co ma na celu zmuszenie ich do zakończenia protestu bez 
uzyskania zapewnienia spełnienia zgłoszonych postulatów w obliczu presji ze strony administracji 
rządowej, mediów a także części społeczeństwa” oraz zdania „prowadzona w całej Polsce na skalę 
dotąd niespotykaną w najnowszej historii Polski akcja jest zdeterminowana brakiem woli 
autentycznego porozumienia ze strony rządzących”.  
Głosowanie 
Za – 7 
Przeciw – 10 
Wstrzymało się –3 
Wniosek nie uzyskał akceptacji radnych.  
Radny Janusz Kotowski: Przed głosowaniem chciałem zapytać pana mecenasa czy osoby, które 
ewentualnie są bezpośrednio zainteresowane sprawą mogą brać udział w głosowaniu.  
Mecenas Janusz Kobyliński: Sam przepis ustawy o samorządzie mówi, że radny powinien się 
wyłączyć od głosowania w radzie i w komisji, jeżeli to dotyczy jego interesu prawnego.                
Z tego, co pamiętam na tamtej sesji popierającej strajk nikt się nie wyłączył. Może zrobimy 
przerwę, ja się mogę skonsultować z nadzorem, bo to jest bardzo ciekawe pytanie.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – zarządził 15 minut przerwy.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – wznowił obrady po przerwie. 
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Mecenas Janusz Kobyliński: Problem jest bardziej złożony. Jaki tu złoty środek można by było 
w tej materii znaleźć. Myślę, ze tej sprawie, u mnie w biurze prawnik, który jest na dyżurze mówi 
żeby się wyłączyć z głosowania. Konsultowałem też z nadzorem i drugim radca prawnym i oni 
mówią, że nie ma tu potrzeby wyłączenia. Nie będzie tu jednoznacznej odpowiedzi chyba, że 
sprawa trafiłaby do sądy wtedy sąd musiałby konkretnie tą sytuację wyjaśnić.  Apeluję, zatem by 
wziąć pod rozwagę to żeby tu ewentualnie posiłkować się być może standardem etyki.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – wiadomo, że sytuacja dotyczy mojej osoby 
na tej Sali bo jestem nauczycielem i nauczycielem strajkującym także ja się wyłączę  z 
głosowania.  
Radny Janusz Kotowski: Panie przewodniczący bardzo dziękuję za to pana stanowisko. Myślę, 
że i tak uchwała przejdzie a gdyby pan głosował, tak mówię dla przykładu, to mogłoby to 
stanowić jakiś pretekst do jakiś zaskarżeń. Nie będzie po prostu podstaw żeby ewentualnie ktoś 
miał zaskarżać czy żebyśmy sprawę długo ciągnęli. Bardzo dziękuję za jasne stanowisko pana a 
sam ze smutkiem muszę powiedzieć, że jednak upór, że te dwa zdana niepotrzebne muszą być, 
więc niestety nie jestem w stanie poprzeć z takimi zdaniami tej uchwały.  
Radna Ewa Szatanek: Ja tylko chciałam powiedzieć, że jestem nauczycielem, ale pracuje w 
placówce niepublicznej w związku, z czym nie strajkuję, więc myślę, że będę mogła oddać swój 
glos.  
Radny Jacek Łuba: Ja tylko w kwestii wyjaśnienia, bo skoro tu mamy do czynienia z uchwałą 
intencyjną i proszę mnie poprawić, bo nie pamiętam naprawdę, kto jak głosował przy uchwale 
intencyjnej w związku z poparciem budowy elektrowni w Ostrołęce. Nie wiem czy pani radna 
Rosak wyłączyła się wtedy z głosowania. Właścicielem Elektrowni C jest spółka Enea i Energa i 
uważam, że tyle samo ma wspólnego to jakby pani głosowanie z głosowaniem radnego 
Zarzyckiego. Ja akurat uważam, że przewodniczący Zarzycki nie powinien się wyłączać z 
głosowania, ale to jego decyzja.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyjęcia stanowiska, 
Głosowanie 
Za – 13 
Przeciw – 4 
Wstrzymało się –1 
Uchwała została podjęta.  
 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie powołania 
Młodzieżowej Rady Miasta Ostrołęki oraz nadania jej Statutu, 
Przewodniczący Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców Paweł 
Niewiadomski – przedstawił sprawozdanie Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami 
Mieszkańców dotyczące projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie powołania 
Młodzieżowej Rady Miasta Ostrołęki oraz nadania jej Statutu. 
Dzisiejszy dzień niewątpliwie zapisze się na kartach historii ostrołęckiego samorządu. Dziś 
Szanowni Państwo, spełnia się marzenie młodego pokolenia mieszkańców Ostrołęki. Dziś 
wreszcie po wielu latach oczekiwań będziemy podejmować decyzję o powołaniu Młodzieżowej 
Rady Miasta Ostrołęki. 
Prace nad powołaniem Młodzieżowej Rady Miasta Ostrołęki rozpoczęły się od zamieszczenia w 
dniu 09 stycznia 2019r. w Internecie petycji w sprawie powołania MRM w Ostrołęce przez 
Bartosza Śniecińskiego. W dniu 24 stycznia 2019r. odbyło się spotkanie Bartosza Śniecińskiego, 
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Arkadiusza Auguściaka, Grzegorza Tomaszewskiego oraz Macieja Perzanowskiego z 
Prezydentem Miasta Ostrołęki Łukaszem Kulikiem, Przewodniczącym Rady Miasta Ostrołęki 
Wojciechem Zarzyckim, Przewodniczącym Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami 
Mieszkańców Pawłem Niewiadomskim oraz Dyrektor Wydział Organizacji i Obsługi Rady Miasta 
Joanną Legal. Na spotkaniu tym zapadła decyzja o rozpoczęciu prac nad powołaniem 
konsultacyjnej grupy roboczej ds. powstania MRM Ostrołęka.  
Następnie w dniu 21 lutego 2019r. podczas pierwszego posiedzenia grupy roboczej, w której 
uczestniczyło ponad 33 uczniów z ostrołęckich szkół prowadzonego przez Wiceprzewodniczącego 
Rady Miasta Ostrołęki Jakuba Frydryka i przewodniczącego Komisji Prawa i Współpracy z 
Samorządami Mieszkańców Pawła Niewiadomskiego odbyła się dyskusja nad wstępnymi celami i 
założeniami działania MRM w Ostrołęce.  
W dniu 14 marca 2019r. odbyło się drugie posiedzenie grupy roboczej, w której uczestniczyło 
ponad 35 uczniów z ostrołęckich szkół z udziałem Prezydenta Miasta Łukasza Kulika, 
Przewodniczącego Rady Miasta Wojciecha Zarzyckiego, Wiceprzewodniczącego Rady Miasta 
Jakuba Frydryka oraz Przewodniczącego Komisji Prawa Pawła Niewiadomskiego, na którym 
przygotowano wstępny projekt statutu MRM i ordynacji wyborczej. 
W dniu 01 kwietnia 2019r. do Rady Miasta Ostrołęki wpłynął wniosek od grupy młodzieży z 
Ostrołęki z prośbą o utworzenie w mieście Ostrołęka, Młodzieżowej Rady Miasta. 
W dniu 12 kwietnia 2019r. grupa radnych złożyła projekt uchwały w sprawie powołania w 
mieście Ostrołęka Młodzieżowej Rady Miasta Ostrołęki oraz nadaniem jej statutu. 
W dniu 24 kwietnia 2019r. Komisja Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców przyjęła 
poprawki redakcyjne, które Państwo otrzymaliście w dni dzisiejszym. 
W tym miejscu chciałbym podziękować wszystkim, którzy zaangażowali się w pracę nad 
tworzeniem MRM w Ostrołęce. Przede wszystkim pragnę podziękować tej młodej wspaniałej i 
genialnej młodzieży, która aktywnie uczestniczyła w pracach nad powołaniem MRM. Dziękuję 
młodym inicjatorom złożenia petycji, dzięki którym rozpoczęliśmy starania o powołanie MRM. 
Dziękuję działowi prawnemu UM za wiele cennych uwag i dyskusji nad opracowaniem statutu i 
ordynacji wyborczej. Szczególnie dziękuję Pani Iwonie Jankowskiej Zastępcy Dyrektora 
Wydziału Organizacji i Obsługi Rady Miasta Ostrołęki za kilkanaście godzin wspólnej ciężkiej 
pracy nad finalnym nadaniem kształtu projektowi statutu MRM. Dziękuję również wszystkim 
klubom radnych Rady Miasta Ostrołęki za poparcie i wystąpienie z projektem uchwały.     
Propozycja powołania Młodzieżowej Rady Miasta Ostrołęki wynika z założenia, że dobrze 
działające państwo, samorząd możliwe są jedynie wtedy, gdy obywatele są zainteresowani 
sprawami publicznymi. Uważamy, że systematyczna troska o sprawy publiczne, interesowanie się 
nimi oraz konsultowanie działań władz są gwarantem tego, iż decyzje podejmowane przez 
urzędników zgodne będą z oczekiwaniami ich adresatów, a przez to polityka na poziomie 
lokalnym będzie miała niezbędną legitymizację.  
Młodzieżowa Rada Miasta to sposób na systematyczne działanie obywatelskie młodzieży w 
swojej społeczności. Działanie, które kształtuje kompetencje obywatelskie młodych ludzi, uczy 
ich jak podejmuje się ważne decyzje dla mieszkańców na poziomie lokalnym i pozwala 
współdecydować o sprawach ważnych dla młodzieży.  
Preambuła Europejskiej Karty Uczestnictwa Młodych Ludzi w Życiu Lokalnym i Regionalnym 
stanowi, że: 
„Aktywne uczestnictwo młodych w decyzjach i przedsięwzięciach na szczeblu lokalnym 
i regionalnym jest niezbędne, jeżeli chcemy budować społeczeństwa bardziej demokratyczne, 
bardziej solidarne i bardziej dostatnie. (...) Wspólnoty lokalne i regionalne, które są najbliższymi 
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władzami dla młodzieży, odgrywają bardzo istotną rolę w wspieraniu ich uczestnictwa. Spełniając 
tę rolę mogą one czuwać nad tym, by młodzi byli nie tylko dobrze poinformowani o demokracji i 
przynależności państwowej, ale również umożliwi ć im konkretne w nich aktywne działanie. (...) 
By uczestnictwo to miało jakiś sens, niezbędne jest umożliwienie młodym od zaraz, działalności i 
wpływu na podejmowane decyzje, a nie dopiero w późniejszym okresie ich życia.” 
W tym miejscu w sposób oczywisty nasuwa się cytat, który nie stracił na swojej aktualności, 
kanclerza wielkiego koronnego i hetmana wielkiego koronnego - Jana Zamoyskiego z dzieła 
Statuta Ordynacyi Zamoyskiej: Takie będą Rzeczypospolite, jakie ich młodzieży chowanie. 
Działanie Młodzieżowej Rady Miasta jest sygnałem dla całej społeczności lokalnej, że 
wychowanie młodych, zaangażowanych obywateli jest ważnym elementem odpowiedzialności za 
przyszłość naszej małej ojczyzny, jaką jest Ostrołęka. 
Dlatego też proszę Wysoką Radę o poparcie projektu uchwały o powołaniu Młodzieżowej Rady 
Miasta Ostrołęki wraz z nadaniem dla niej Statutu. 
Komisja Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców pozytywnie rozpatrzyła 
przedmiotowy projekt uchwały głosami 5 za, przeciwnych i wstrzymujących nie było.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Radny Janusz Kotowski: Bardzo dziękuję za tę ciekawą inicjatywę, na pewno czas najwyższy 
żeby taka rada powstała. Historia samorządności w Ostrołęce, tej odnowionej oczywiście, zna 
próby podejścia do tworzenia rady młodzieżowej.  Wiem, że takie w końcu nieudane, ale jednak 
starania podejmował kiedyś pan przewodniczący Dariusz Maciak. Tamte próby się nie udały, 
teraz jak sądzę się uda i bardzo dobrze, czas na to najwyższy. Ja nie wnoszę tutaj jakiś poprawek, 
bo pewnie nie warto, ale gdy chodzi o interpunkcję w moim przekonaniu należałoby jakiś sposób 
znaleźć żeby jednak tych poprawek takich nanieść. Dla przykładu w rozdziale 5 § 22 parę 
przecinków by się przydało. Nie wiem jak to rozwiązać, ale uważam, że nie możemy tego statutu 
wypuścić z błędami. Pewnie dużo było pracy i tych przecinków ktoś może nie dopatrzył. To tak 
na marginesie. Natomiast chciałbym zgłosić i poprosić wysoką radę i wnioskodawców i jedną 
istotna według mnie sprawę. Otóż w rozdziale 5 członkowie rady § 19 w drugim punkcie mamy 
takie zdanie. Po odczytaniu przez przewodniczącego lub wiceprzewodniczącego Rady Miasta 
treści ślubowania wywołani kolejni członkowie rady wypowiadają słowo ślubuje. Chciałbym 
jednak żeby stworzyć taką możliwość, która w polskiej tradycji jest bardzo często przyjmowana, 
żeby po tym zdaniu dopisać jeszcze, że ślubujący może dopowiedzieć na koniec słowa „Tak mi 
dopomóż Bóg”. Jest to praktykowane bardzo często przy różnych ślubowaniach. Myślę, że jeśli 
jest możliwość a nie przymus byłoby zasadnym żeby w tym punkcie 2 taką możliwość przyszłym 
naszym młodzieżowym radnym stworzyć. To wnoszę, jako prośbę o uzupełnienie.  
Radny Paweł Niewiadomski: Tutaj przyłączam się do wypowiedzi pana radnego Janusza 
Kotowskiego i myślę, że nie możemy tutaj w jakiś sposób ograniczać osób, które z racji swoich 
przekonań i wartości, które wyznają nie miały możliwości tak jak jest to w tradycji, słusznie 
zauważył pan radny składać ślubowanie używając słów „Tak mi dopomóż Bóg”. Myślę, że jest to 
jak najbardziej dobry wniosek i będę proponował tutaj wysokiej radzie taki wniosek, aby w § 19 
ust. 2 po słowie ślubuję zrobić przecinek i dopisać, że ślubujący może również wypowiedzieć 
słowa „Tak mi dopomóż Bóg”. Jeżeli już można to te przecinki też byśmy poprawili w § 22 ust 1 
pkt 5 i tutaj likwidacja tego przecinka.  
Radny Janusz Kotowski: Tam wiele można by tylko moim zdanie m to w praktyce roboczej 
wystarczyłoby, bo nie męczmy się drobiazgami. Tylko jak już będziemy wypuszczać dokument to 
dobrze by było to zmienić.  
Radny Paweł Niewiadomski: Czyli generalnie chodzi o zmianę tego § 19 ust. 2.  
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Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Mamy taki problem, że pod wnioskiem 
podpisał się radny Waldemar Popielarz a go nie ma. 
Mecenas Janusz Kobyliński: Rzeczywiście  w statucie mamy taki zapis, który mówi, że 
wnioskodawca może do zakończenia drugiego czytania wmieść autopoprawkę, ale wnioskodawcą 
była grupa i wśród tej grupy radnych jest pan Waldemar Popielarz, którego dzisiaj nie ma. Mamy 
drugie czytanie, więc takiej normalnej poprawki wnieść nie możemy a tą musieliby wszyscy 
wnioskodawcy podpisać. Zwraca uwagę na to.  
Radny Janusz Kotowski: Mnie się wydaje, że gdyby można było poprosić pana Mariusza 
Popielarza, bo taką zgodę pana Waldemara można by ją uzyskać nawet telefonicznie. Nie sądzę 
żeby był to problem o ile pan Waldemar taką zgodę wyrazi. Sądzę, że gdyby Mariusz zadzwonił 
to ma moc przekonywania.  
Mecenas Janusz Kobyliński: Zgodnie z § 33 z naszego statutu wnioskodawca może zgłosić 
pisemnie autopoprawkę wraz z uzasadnieniem przedłożonego przez siebie projektu uchwały 
najpóźniej do czasu zamknięcia dyskusji nad tym projektem w drugim czytaniu.  
Radny Paweł Niewiadomski: Z racji tego, że pana radnego Popielarza nie ma ja bym 
zaproponował, że dzisiaj byśmy to przegłosowali w takim kształcie jak jest natomiast tutaj 
odpowiadając na prośbę pana radnego Janusza Kotowskiego na kolejną sesję Rady Miasta byśmy 
wnieśli tutaj poprawkę już do tego uchwalonego statutu.  
Radny Mariusz Popielarz: Radny Waldemar Popielarz przebywa na zwolnieniu lekarskim a 
zatem to jest kwestia techniczna i w ciągu 10 minut gdyby dokument był sporządzony to jest w 
stanie go podpisać. To tylko kwestia czy jesteśmy w stajnie to organizacyjnie mówiąc 
kolokwialnie ogarnąć. Jest deklaracja z jego strony, że podpisze taką autopoprawkę. 
Radny Janusz Kotowski: Oba rozwiązania są dobre. W praktyce w moim przekonaniu bywało 
tak wielokrotnie, że wnoszący od razu na piśmie tych autopoprawek nie dawał tylko deklarował, 
że to będzie. Wielokrotnie czy w zmianach w budżecie czy w innych sprawach takie rzeczy się 
zdarzały nam. Jeśli przerwę zrobimy a pan Mariusz by zechciał z kartką podjechać to Waldemar 
na pewno podpisze a jeśli na przyszłej sesji to też damy radę.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – zarządził 40 min. przerwy.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – wznowił obrady po przerwie.  
Radny Adam Kurpiewski: Pamiętam te wcześniejsze poczynania, kiedy próbowaliśmy utworzyć 
Radę Młodzieżową przy Radzie Miasta Ostrołęki. Nie wiem, dlaczego to nie wyszło, miałem 
wrażenie, że nie wychodziło ze względu na małe zainteresowanie młodzieży i dlatego w tym 
kontekście bardzo się cieszę, że znalazła się taka rzesza młodych, którzy zainicjowali wręcz ten 
pomysł i chcą go dokończyć i widzę pewne zaangażowanie z ich strony, bo są obecni też na 
dzisiejszej sesji. Także myślę, że to wróży dobrze na przyszłość i współpraca z Radą Miasta też 
będzie taka właściwa. Dowiemy się czegoś więcej o potrzebach młodych ludzi z Ostrołęki, bo 
chyba o to najbardziej nam chodzi o to w tej całej inicjatywie. Czekam na współpracę i dalsze 
owocne obrady.  
Radny Janusz Kotowski: Ja też raz jeszcze dziękuję, że taka sprawa w ramach prawnych za 
chwilę zaistnieje. Przy okazji oczywiście nie narzucając, bo młodzi na pewno są czuli na to żeby 
im dużo nie podpowiadać, ale może właśnie już sama grupa inicjatywna mogłaby podjąć pierwszą 
taką sprawę jak np. apel do rad pedagogicznych szkół maturalnych żeby się zebrały i żeby 
klasyfikowały starszych kolegów maturzystów. To byłby dobry początek działania tej grupy 
inicjatywnej.  
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Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miasta Ostrołęki oraz 
nadania jej Statutu wraz z autopoprawką,  
Głosowanie 
Za – 17 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
Uczeń SP 10 Maciej Perzanowski: Mam nadzieję, że cała rada jest jednogłośna i w imieniu całej 
ostrołęckiej młodzieży chcę podziękować za oddane głosy i za przyjęcie projektu. Będziemy 
starać się żeby te głosy, które były za uchwałą stanowiły satysfakcję dla państwa. Mam nadzieję, 
że współpraca pomiędzy Radą Miasta a Młodzieżową Radą i Radą Seniorów będzie się rozwijać.  
 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zasad wynajmowania 
lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Miasta, 
Sprawozdawca Komisji Gospodarki Komunalnej Infrastruktury Technicznej i Ochrony 
Środowiska Mariusz Mierzejewski – przedstawił sprawozdanie Komisji Gospodarki 
Komunalnej Infrastruktury Technicznej i Ochrony Środowiska dotyczące projektu uchwały Rady 
Miasta Ostrołęki w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego 
zasobu Miasta. Komisja Gospodarki Komunalnej Infrastruktury Technicznej i Ochrony 
Środowiska pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały głosami 5 za, przeciwnych i 
wstrzymujących nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję  w tym punkcie.  
Radny Grzegorz Płocha: Ja chciałem uzyskać odpowiedź na pytanie jak rozumieć właśnie osoby 
stale zamieszkujące na terenie miasta Ostrołęki. W poprzedniej kadencji pracując w Urzędzie 
Miasta nastręczało to czasami kłopotów, bo miał przestać obowiązywać obowiązek meldunkowy i 
osoby, które mieszkały na terenie miasta 2 - 5 lat mające dzieci w naszych szkołach czuły się 
związane z Ostrołęką natomiast interpretacja była wtedy, że osoby, które mają zameldowanie na 
terenie miasta mogą się tylko ubiegać i to w jakiś sposób ich dyskryminowało. Prosiłbym o 
wyjaśnienie czy to jest żelazna konsekwencja tych zapisów czy coś się zmienia.  
Dyrektor SSO Iwona Suska: Tutaj nie możemy zawężać do stałego meldunku, dlatego, że tutaj 
radcy prawni nam wskazują, że nie możemy. Stały meldunek traktujemy jak osobę związaną z 
miastem i która należy do wspólnoty miasta Ostrołęki, trwale związana z miejscowością przez to, 
że dzieci chodzą do przedszkoli. To praktycznie z punktu prawnego jest taki zapis to, co wcześniej 
powiedziałam, że nie możemy tutaj zawężać do meldunku osób, które będą chciały złożyć 
wniosek o najem lokali z zasobów miasta.  
Radny Janusz Kotowski: W uzasadnieniu mamy tutaj taki passus odnoszący się do 
podwyższenia wysokości średnich dochodów na członka rodziny z 60% do 85% najniższej 
emerytury w gospodarstwach wieloosobowych itd. Nie bardzo potrafię to doczytać i zrozumieć 
czy chodzi o to, żeby wynająć to trzeba teraz po prostu mieć większe dochody. Czy mamy to 
rozumieć, że ubiegający się o najem socjalny musi mieć teraz większe dochody.  
Dyrektor SSO Iwona Suska: Tutaj ta zmiana polegać będzie na tym, że teraz osoby i najem 
lokalu mogą się ubiegać, których dochody nie są wyższe niż 85% przy gospodarstwach 
wielorodzinnych. Natomiast gospodarstwo jednoosobowe z 85% do 100% najniższej emerytury. 
Czyli tutaj to kryterium zostało podwyższone, jeśli chodzi o najem socjalny lokalu. A jeśli chodzi 
o najem lokalu komunalnego to kryterium zostało pozostawione na dotychczasowej wysokości.  
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Radny Janusz Kotowski: Starałem się oczywiście z uwagą słuchać, ale chciałbym jednoznacznej 
odpowiedzi czy z tych zapisów wynika, że żeby starać się o lokal socjalny trzeba mieć po prostu 
teraz większe dochody, bo ja zawsze rozumiałem tutaj ideę taką, że miasto pomaga najuboższym. 
Czy my tu nie zamykamy drogi tym, którzy nie mają nawet 60% czy około 60. Czy do tych 
wyliczeń bierze się, mam nadzieję, że nie sprawy typu wsparcie rodzin w ramach programu 500+ i 
innych.  
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Generalnie zwiększenie wskaźnika ma na celu to żebyśmy 
mogli rozszerzyć zakres osób, które mogą się ubiegać o mieszkanie socjalne. To jest bardzo 
ciekawy temat na dłuższą dyskusję, ponieważ aktualnie te mieszkania socjalne, których umowy 
kończyły się w lutym zostały przedłużone do 30 czerwca 2019 roku, przeze mnie na trzy miesiące, 
bo też uważam, że to trochę dziwne, że ludziom np. może się poprawić sytuacja mieszkaniowa, 
ale nie koniecznie w zimie powinniśmy wypowiadać te lokale. Raz w roku czerwiec jest taki, że 
jak ktoś np. znalazł pracę, poprawił swój stan życiowy to akurat w czerwcu przez wakacje, jeżeli 
na mieszkanie socjalne się nie kwalifikuje to ma dwa miesiące na to żeby znaleźć spokojnie 
mieszkanie jakieś zastępcze czy na rynku wtórnym. Natomiast generalnie, jeżeli chodzi o te 
mieszkania to zmieniły się trochę zasady i poprosiłbym panią dyrektor żeby przedstawiła, na 
jakich zasadach będą teraz te mieszkania przyznawane.  
Dyrektor SSO Iwona Suska: W zasadach wynajmowania chodzi o to, że jeżeli dochód nie 
przekracza 100% najniższej emerytury w gospodarstwie jednoosobowym i nie przekracza 85% 
najniższej emerytury w gospodarstwie wieloosobowym. Także to kryterium tu jest podwyższone 
żeby po prostu dać większej grupie szansę możliwość złożenia tego wniosku. Generalnie ustawa 
wprowadza o wiele więcej zmian natomiast nie do wszystkiego rady gmin mają delegację do tego 
żeby to uregulować.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu Miasta, 
Głosowanie 
Za – 20 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyjęcia 
„Powiatowego programu działań na rzecz osób niepełnosprawnych na lata 2019 – 2023” 
wraz z autopoprawką,  
Sprawozdawca Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej Grzegorz Gołaś – przedstawił 
sprawozdanie Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej dotyczące projektu uchwały Rady 
Miasta Ostrołęki w sprawie przyjęcia „Powiatowego programu działań na rzecz osób 
niepełnosprawnych na lata 2019 – 2023”. Komisja pozytywie rozpatrzyła przedmiotowy projekt 
uchwały wraz z autopoprawką głosami 4 za, przeciwnych i wstrzymujących nie było.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Głosów w dyskusji nie było.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne projektu 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyjęcia „Powiatowego programu działań na rzecz 
osób niepełnosprawnych na lata 2019 – 2023” wraz z autopoprawką,  
Głosowanie 



 

 

 

 

Strona 24 z 44 

Protokół IX sesji Rady Miasta Ostrołęki 

25 kwietnia 2019 r. 

 

Za – 20 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego rejonu „Partyzantów” w Ostroł ęce, 
Sprawozdawca Komisji Gospodarki Komunalnej Infrastruktury Technicznej i Ochrony 
Środowiska Mariusz Mierzejewski – przedstawił sprawozdanie Komisji Gospodarki 
Komunalnej Infrastruktury Technicznej i Ochrony Środowiska dotyczące projektu uchwały Rady 
Miasta Ostrołęki w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu 
„Partyzantów” w Ostrołęce. Komisja pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały 
głosami 5 za, przeciwnych i wstrzymujących nie było.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Głosów w dyskusji nie było.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne projektu 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
rejonu „Partyzantów” w Ostrołęce, 
Głosowanie 
Za – 20 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie nadania odznaki 
honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki” (dot. pani Ireny Nosek), 
Sprawozdawca Miejskiej Komisji ds. Nadania Odznaki Honorowej „Za zasługi dla miasta 
Ostrołęki” Stanisław Szatanek - Miejska Komisja ds. Nadania Odznaki Honorowej „Za zasługi 
dla miasta Ostrołęki” na swoim posiedzeniu w dniu 9 kwietnia 2019 roku pozytywnie i 
jednomyślnie zaopiniowała przedmiotowy wniosek głosami 9 za, przeciwnych i wstrzymujących 
nie było.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Radny Janusz Kotowski: Ja oczywiście będę popierał ten projekt uchwały chciałbym tylko 
zapytać czy będzie sprawozdanie, bo nie było na razie i przy okazji chciałbym króciutko tylko 
prosić o poprawkę pewnie redakcyjną, trzeci akapit w uzasadnieniu jest tam słowo, które być tam 
chyba nie powinno „kandydowała z powiedzeniem w wyborach”. Ja rozumiem, że można 
kandydować z przytupem czy z czymś albo może z powodzeniem. Co do kandydowania z 
powiedzeniem mam wątpliwość. Poważnie rzecz biorąc trzeba zastąpić wyraz z powiedzeniem na 
z powodzeniem i już będzie grało.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – powiedział, że słuszna uwaga, już  
sprawozdaje i za moment odda głos panu przewodniczącemu Jerzemu Grabowskiemu. Przedstawił 
sprawozdanie Miejskiej Komisji ds. Nadania Odznaki Honorowej „Za zasługi dla miasta 
Ostrołęki” dot. pani Ireny Nosek.  
Radny Jerzy Grabowski: Ja chciałbym tylko wyrazić swoje bardzo głębokie zadowolenie, bo 
dwie kadencje miałem przyjemność i honor pracować z panią przewodniczącą Ireną Nosek. Z tych 
wszystkich pięknych słów, które są w uzasadnieniu, które możemy sobie przeczytać ja bym tylko 
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króciutko dodał, że pani Irena Nosek to jest super nauczyciel i to jest ten czas, o którym dzisiaj 
żeśmy debatowali i to jest ten czas, w którym co nauczyciele młodsi byli tu z nami. Myślę, że 
Irena jesteś bardzo szczęśliwa z tego powodu, że zawieszony został strajk. Ona zawsze była przy 
uczniach i ona zawsze była przy harcerzach i ona zasłużyła na to, że w 90 roku została 
odznaczona złotym krzyżem zasługi. Wielki honor dla ciebie Ireno. Bardzo się cieszę, że te 
odznaczenie trafi do ciebie.  
Radny Grzegorz Płocha: Ja panią Irenkę poznałem w Radzie Miasta w 1997 roku i przez tyle lat 
do tej kadencji, w której już nie kandydowała razem żeśmy współpracowali w ostrołęckim 
samorządzie. Bardzo dziękuję pani Irence za taką fajną, ciekawą współpracę i cieszę się, że 
otrzymuje tą odznakę ostrołęcką.  
Radny Janusz Kotowski: W tej sytuacji tę praktykę, że radni czynni nie kandydują do odznaki ja 
bardzo pochwalam. Pani Irena Nosek zakończyła w tej chwili pracę samorządową w sensie 
kandydowania itd., zatem to na pewno dobry czas żeby życząc jej jeszcze z 45 lat życia, bo jest 
ciągle młodą osobą sercem, na pewno bardzo dobra inicjatywa, że możemy w ten sposób 
wyróżnić panią Nosek. Bardzo dobra inicjatywa i myślę, że będziemy z radością głosować za.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Ja chciałbym podziękować koleżance 
Grażynie Sosnowskiej, bo to ona była pomysłodawcą, inicjatorem odznaczenia naszej koleżanki. 
Ja przez wiele kadencji miałem możliwość i to jest dla mnie zaszczyt, współpracować z panią 
Ireną Nosek. Dla mnie tym bardziej jest to szczególna rzecz, że w mojej tej krótkiej karierze 
przewodniczącego rady miasta pierwsze odznaczenie, które pod moim przewodnictwem zostanie 
przyznane to akurat osobie związanej z samorządem. To, co roniła pani Irena Nosek dla 
ostrołęckiej oświaty, dziś możemy o tym powiedzieć, że jej zaangażowanie we współpracę z 
radnymi, prezydentami zrobiła wiele dobrego dla ostrołęckiego samorządu. Ja, jako 
samorządowiec cieszę się bardzo, że uchwała, którą za chwilę podejmiemy dotyczy właśnie osoby 
związanej z samorządem.  
Radny Adam Kurpiewski: Ja się przyłączę do tych podziękowań, wyróżnień i zadowolenia z tej 
uchwały. Z racji tego, że akurat byłem z tej przeciwnej strony politycznej niż pani Irenka, ale ona 
była tak pozytywną osobą i koncyliacyjną, że zawsze próbowała znaleźć jakąś nić porozumienia a 
poza tym samo jej zaangażowanie w pracę samorządową jak najbardziej zasługuje na takie 
wyróżnienie. Cieszę się i myślę, że to będzie tradycją, że ci długoletni radni po zakończeniu 
swojej kariery w samorządzie będą przez nas odznaczani tym wyróżnieniem.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie nadania odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta 
Ostrołęki” (dot. pani Ireny Nosek). 
Głosowanie 
Za – 20 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie nadania odznaki 
honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki” (dot. pana Jakuba Milewskiego), 
Sprawozdawca Miejskiej Komisji ds. Nadania Odznaki Honorowej „Za zasługi dla miasta 
Ostrołęki” Wojciech Zarzycki – przedstawił sprawozdanie Komisji ds. Nadania Odznaki 
Honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki”  (dot. pana Jakuba Milewskiego). 
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Wiceprzewodniczący  Miejskiej Komisji ds. Nadania Odznaki Honorowej „Za zasługi dla 
miasta Ostrołęki” Stanisław Szatanek - Miejska Komisja ds. Nadania Odznaki Honorowej „Za 
zasługi dla miasta Ostrołęki” na swoim posiedzeniu w dniu 9 kwietnia 2019 roku pozytywnie i 
jednomyślnie zaopiniowała przedmiotowy wniosek głosami 9 za, przeciwnych i wstrzymujących 
nie było.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Radny Janusz Kotowski: Ja dzisiaj już ostatni raz na to zwrócę uwagę, ale mam wrażenie, że 
troszeczkę czasem, żeby te dokumenty wychodziły na zewnątrz można by je czasem troszeczkę 
poprawić np. w zdaniu następującym w uzasadnieniu oczywiście „jego pasją jest aktorstwo, 
ostatnimi czasy zagrał w kilku spektaklach itd., to jeszcze rozumiem, ale mam kłopot ze 
zrozumieniem rzeczy następującej „uwielbia prowadzić wszelkiego rodzaju imprezy, ale i nie 
tylko”. Proponowałbym po imprezy postawić kropkę a potem, ale nie tylko zostawić być może w 
jakiejś poetyce jest to do zrozumienia. Ja nie rozumiem. Co do postaci pana Jakuba Milewskiego 
myślę, że tu wielu z nas ma swoje zdanie.  
Radny Henryk Gut: Może laudacji nie będzie, ale miałem okazję ileś tam razy wspierać Jakuba 
w jego działaniu, przyglądać się jego rozwojowi. Rzeczywiście, jako młody chłopak i uczeń 
jeszcze już wtedy był zaangażowany dla tworzenia tej wielkiej kultury w mieście Ostrołęka i 
później jak widzieliśmy jego zaangażowanie po ukończeniu uniwersytetu muzycznego, gdy był 
zaangażowany w organizację w Ostrołęckie Operalia, ale nie tylko. To jak najbardziej jestem 
przekonany, że takich ludzi należy wspierać. Jest to olbrzymie wyróżnienie oczywiście mimo 
młodego wieku. Jak najbardziej ja też będę za tym głosował i wszystkich zachęcam do tego, aby 
takich młodych ludzi, którzy te swoje talenty w tak młodym wieku ukazali wspierać.  
Radny Mariusz Popielarz: Ja się bardzo cieszę, że doceniamy tych ludzi, którzy będąc poza 
Ostrołęką starają się nasze miasto wspierać robiąc to, w czym są naprawdę dobrzy. Znam Jakuba 
Milewskiego z jego działalności artystycznej, ponieważ pracuję w jednostce województwa 
mazowieckiego gdzie przez przełożonych jest bardzo ceniony, ale też zawsze stara się pamiętać o 
mieście, z którego pochodzi i dba o to, aby niektóre cenne inicjatywy Mazowieckiego Teatru 
Muzycznego również w Ostrołęce czy na Kurpiach się odbywały. Także warto doceniać tego typu 
ludzi, którzy już tu nie mieszkają a zawsze chętnie wracają i starają się wspierać nasze miasto.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie nadania odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta 
Ostrołęki” (dot. . pana Jakuba Milewskiego). 
Głosowanie 
Za – 20 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie nadania odznaki 
honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki” (dot. pana Adama Wołosza). 
Sprawozdawca Miejskiej Komisji ds. Nadania Odznaki Honorowej „Za zasługi dla miasta 
Ostrołęki” Wojciech Zarzycki – przedstawił sprawozdanie Komisji ds. Nadania Odznaki 
Honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki”  (dot. pana Adam Wołosza). 
Wiceprzewodniczący  Miejskiej Komisji ds. Nadania Odznaki Honorowej „Za zasługi dla 
miasta Ostrołęki” Stanisław Szatanek - Miejska Komisja ds. Nadania Odznaki Honorowej „Za 
zasługi dla miasta Ostrołęki” na swoim posiedzeniu w dniu 9 kwietnia 2019 roku pozytywnie i 
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jednomyślnie zaopiniowała przedmiotowy wniosek głosami 9 za, przeciwnych i wstrzymujących 
nie było.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Radny Janusz Kotowski: Adam Wołosz jest na pewno bardzo ciekawą i barwną postacią. Myślę, 
że wielu ostrołęczan go zna a fotografowanie, z czego on uczynił sztukę myślę nie tylko jakieś 
zajęcie czy sposób na życie to ta jego działalność te jego zdolności, talent i praca pokazuje, że z 
takiej działalności można dość wyjątkowego stworzyć. Myślę, że to świetna inicjatywa, że Adam 
Wołosz otrzyma to wyróżnienie i dołączy do wielu osób, które są odznaką po prostu wyróżnione. 
Tu też w uzasadnieniu są błędy, więc zachęcałbym do tego żeby sczytywać to poważnie, bo nie 
chodzi mi o czepianie się i dzisiaj więcej na ten temat naprawdę nie będę już mówił natomiast 
chodzi o powagę sprawy i o to żeby jednak po prostu takich niepotrzebnych spraw nie było.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie nadania odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki” 
(dot. pana Adama Wołosza), 
Głosowanie 
Za – 20 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
 
15. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie nadania odznaki 
honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki” (dot. pana Ryszarda Ropiaka), 
Sprawozdawca Miejskiej Komisji ds. Nadania Odznaki Honorowej „Za zasługi dla miasta 
Ostrołęki” Wojciech Zarzycki – przedstawił sprawozdanie Komisji ds. Nadania Odznaki 
Honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki”  (dot. pana Ryszarda Ropiaka). 
Wiceprzewodniczący  Miejskiej Komisji ds. Nadania Odznaki Honorowej „Za zasługi dla 
miasta Ostrołęki” Stanisław Szatanek - Miejska Komisja ds. Nadania Odznaki Honorowej „Za 
zasługi dla miasta Ostrołęki” na swoim posiedzeniu w dniu 9 kwietnia 2019 roku pozytywnie i 
jednomyślnie zaopiniowała przedmiotowy wniosek głosami 9 za, przeciwnych i wstrzymujących 
nie było.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Radny Jerzy Grabowski: Ponad 200 maratonów, ktoś, kto wyszedł na bieżnię albo do lasu 
pobiegać i pokonał dystans 5, 10 km walcząc ze swoim organizmem to może mieć wyobrażenie, 
co znaczy ponad 200 maratonów. Ten pan jest seniorem, reprezentuje kulturę fizyczną i sport 
dając przykład licznej młodzieży. Ja go widzę na tych wszystkich biegach organizowanych przez 
miasto a jest tych biegów bardzo dużo. Ten pan jest i daje przykład, że wiek nie ma znaczenia, i że 
ten młody, który z nim startuje może się z nim pościgać i jest dumny, że może dziadka pokonać, 
chociaż nie jest to taki proste. Pan Ryszard jest naprawdę wielką postacią, jeżeli chodzi o sport. 
Myślę, że ta odznaka to będzie taki gest w stosunku do już seniora, ale też człowieka, który 
jeszcze dużo w życiu może zrobić. Jest wzorem dla młodzieży i wzorem sportowca. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie nadania odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki” 
(dot. pana Ryszarda Ropiaka), 
Głosowanie 
Za – 20 
Przeciw – 0 
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Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
 
16. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie nadania odznaki 
honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki” (dot. Ostroł ęckiej Spółdzielni Mieszkaniowej), 
Sprawozdawca Miejskiej Komisji ds. Nadania Odznaki Honorowej „Za zasługi dla miasta 
Ostrołęki” Wojciech Zarzycki – przedstawił sprawozdanie Komisji ds. Nadania Odznaki 
Honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki”  (dot. Ostrołęckiej Spółdzielni Mieszkaniowej). 
Wiceprzewodniczący  Miejskiej Komisji ds. Nadania Odznaki Honorowej „Za zasługi dla 
miasta Ostrołęki” Stanisław Szatanek - Miejska Komisja ds. Nadania Odznaki Honorowej „Za 
zasługi dla miasta Ostrołęki” na swoim posiedzeniu w dniu 9 kwietnia 2019 roku pozytywnie i 
jednomyślnie zaopiniowała przedmiotowy wniosek głosami 9 za, przeciwnych i wstrzymujących 
nie było.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Radny Stanisław Szatanek: Chciałbym zwrócić szczególną uwagę na działalność spółdzielni pod 
kątem działalności kulturalno-oświatowej, która jest prowadzona od lat. Znajdują tam miejsce i 
swoje zainteresowania rozwijają dzieci z rodzin ubogich, ale też seniorzy. Chcę też zwrócić uwagę 
na działalność spółdzielni pod kątem ochrony środowiska. Przez wiele, wiele lat zarządy, które się 
nawet zmieniany na przestrzeni tych iluś tam lat podjęły decyzję o ograniczaniu kosztów np. przez 
termomodernizację. W ostatnim czasie spółdzielnia dzięki tej swojej działalności pozyskała tzw. 
białe certyfikaty, jest to papier wartościowy, który zbywalny. Chce się pochwalić w imieniu 
spółdzielni, że spółdzielnia ten papier wartościowy zbyła za 400 tys. Nie wiem czy to jest dużo 
czy to jest mało, ale wydaje mi się, że 400 tys. to nie jest to mała kwota, więc warto było ponosić 
ten wysiłek, bo przecież spółdzielnia ponosiła koszty. Chcę się też pochwalić współpracą 
spółdzielni z miastem gdzie spółdzielnia uregulowała prawa własności gruntów i miasto tutaj 
sprzyjało spółdzielni. Generalnie przez 60 lat istnienia OSM efekty są bardzo widoczne. Trzeba 
powiedzieć, że udział spółdzielni w rozwoju miasta też jest widoczny. Spółdzielnia liczy ponad 
5000 członków, ponad 108 budynków.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie nadania odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki” 
(dot. Ostrołęckiej Spółdzielni Mieszkaniowej), 
Głosowanie 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
 
17. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie nadania odznaki 
honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki” (dot. Spółdzielni Mieszkaniowej „Parkowa”), 
Sprawozdawca Miejskiej Komisji ds. Nadania Odznaki Honorowej „Za zasługi dla miasta 
Ostrołęki” Wojciech Zarzycki – przedstawił sprawozdanie Komisji ds. Nadania Odznaki 
Honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki”  (dot. Spółdzielni Mieszkaniowej „Parkowa”), 
Wiceprzewodniczący Miejskiej Komisji ds. Nadania Odznaki Honorowej „Za zasługi dla 
miasta Ostrołęki” Stanisław Szatanek - Miejska Komisja ds. Nadania Odznaki Honorowej „Za 
zasługi dla miasta Ostrołęki” na swoim posiedzeniu w dniu 9 kwietnia 2019 roku pozytywnie i 
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jednomyślnie zaopiniowała przedmiotowy wniosek głosami 9 za, przeciwnych i wstrzymujących 
nie było.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Radny Grzegorz Płocha: Ja tak trochę, około bo wnioskodawcą tego wniosku i poprzedniego jest 
prezydent miasta Ostrołęki, chciałem zapytać, bo niedawno Spółdzielnia Mieszkaniowa Centrum 
obchodziła chyba 25-lecie, czy idąc za ciosem pan prezydent wniesie też wniosek o nadanie 
odznaki honorowej dla tej spółdzielni. 
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Jeżeli chodzi o Spółdzielnię Mieszkaniową Centrum to 
ubolewam, że taka odznaka nie została nadana w zeszłym roku, bo spółdzielnia obchodziła 
jubileusz. Jeżeli się taki wniosek pojawi od osoby, która działa a tej spółdzielni to z olbrzymią 
radością przedstawię państwu taki projekt.  
Radny Grzegorz Płocha: W takim razie ja chciałem złożyć wniosek do przegłosowania o 
nadanie takiej odznaki dla Spółdzielni Centrum. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Ja myślę panie radny, że nie jest to w tej 
chwili odpowiedne miejsce i czas. Wnioski o nadanie odznaki mogą składać do przewodniczącego 
komisji komisje rady miasta, prezydent miasta, rady osiedli.  
Radny Grzegorz Płocha: Dobrze, zrobię to w innej formie bądź tak jak pan przytoczył organy 
instytucjonalne zajmą się bez mojego udziału a jeśli nic nie będzie w tym kierunku to spróbuję 
zadziałać.  
Radny Jakub Frydryk: Dziękuję panu radnemu Grzegorzowi Płocha za takie wskazanie naszej 
spółdzielni. My na Komisji Odznaczeń rozmawialiśmy i ja zadawałem pytania o to czy wcześniej 
takie wyróżnienia były przekazywane spółdzielniom mieszkaniowym i też wskazywałem, że 
mieliśmy niedawno swoją taką symboliczną datę. Doszliśmy do wniosku, że będą jeszcze okazje, 
żeby to była jakaś okrągła rocznica i tweedy komisja jak najbardziej przychyli się do tego 
wniosku. Jest to druga, co do wielkości spółdzielnia w Ostrołęce. Posiada w swoich zasobach 
około 100 bloków.  
Radny Jerzy Grabowski: W tamtym roku nie była 25 rocznica, ale ja jestem również za tym 
żeby i tą spółdzielnię mieszkaniową potraktować jak pozostałe.  
Radny Jacek Łuba: Ja się obawiam żebyśmy nie rozszerzyli tej dyskusji o wszystkie spółdzielnie 
w mieście. Ja osobiście będą za tym żeby uhonorować te spółdzielnie, o którym dzisiaj 
rozmawiamy aczkolwiek uważam uzasadnienie, że spółdzielnia jedna czy druga wykonała 
termomodernizację budynków było jakimś wyjątkowym osiągnięciem, to chyba nie. Te 
uzasadnienia powinniśmy trochę inaczej formułować. To nie są jakieś wyjątkowe osiągnięcia 
spółdzielni, wykonywanie remontów i termomodernizacji budynków.  
Radny Stanisław Szatanek: Jednak uważam, że instytucje wszystkie, które dbają o ochronę 
środowiska to w dzisiejszych czasach jest bardzo ważne. Każda inicjatywa, która idzie w tym 
kierunku żeby chronić środowisko wydaje mi się, że zasługuje na jakieś podkreślenie, ale w 
uzasadnieniu to było jedyne sformułowanie. One było bardzo szerokie.  
Radny Jacek Łuba: Ja tylko uważam, że jest to po prostu obowiązek spółdzielni. Nie jest to 
złośliwość z mojej strony. Za wykonywanie swoich obowiązków nikt nie nadaje nagród.  
Radny Stanisław Szatanek: Ja podejrzewam, że pan Jacek Łuba chyba nie słuchał uzasadnienia 
wniosku. Ten wniosek był szeroko uzasadniony i to wszystko, co pan Jacek przed chwilą mówił 
było w tym wniosku. Wszystkie działania spółdzielni na przestrzeni tych 60 lat zasługują na 
podkreślenie i uwagę.  
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Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie nadania odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta 
Ostrołęki” (dot. Spółdzielni Mieszkaniowej „Parkowa”), 
Głosowanie 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
 
17a. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie nadania odznaki 
honorowej „Za zasługi dla miasta Ostrołęki” (dot. pana Andrzeja Dudźca), 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poprosił o wystąpienie pana 
przewodniczącego Mariusza Łubę. 
Radny Mariusz Łuba: Zgłaszając kandydaturę trenera Andrzeja Dudźca do odznaki „Za zasługi 
dla miasta Ostrołęki” zastanawiałem się jak najlepiej przedstawić państwu sylwetkę trenera, 
którego wielu z nas zna czy to osobiście czy z materiałów prasowych. Znalazłem jedna 
odpowiedź, że moje słowa to za mało by przedstawić bogaty dorobek tego wspaniałego trenera, 
jakim jest Andrzej Dudziec. Andrzej Dudziec poświęcił ostrołęckiej siatkówce najlepsze lata 
swojego życia. Ponad 30 lat pracy, wysiłku, wyrzeczeń. Wychował, wyszkolił ponad 200 
zawodników, których cześć do dnia dzisiejszego gra na parkietach I ligi. Plus ligi. Ponadto trener 
Dudziec jest skromnym, pracowitym, pogodnym człowiekiem o wielkim sercu. To pedagog z 
prawdziwego zdarzenia.  Pomógł wielu siatkarzom wykorzystać drzemiący w nich potencjał. Na 
mecze pod wodzą trenera Andrzeja Dudźca przychodziły rodziny, hala pękała w szwach. Były to 
najpiękniejsze czasy z tego, co pamiętam w historii męskiej ostrołęckiej siatkówki. Trener 
Dudziec został odznaczony wysokimi odznaczeniami o nagrodami. Wśród nich jest między 
innymi srebrny krzyż zasługi przyznany w 1993 roku przez prezydenta RP. Doskonałym 
podziękowaniem za trud budowanie ostrołęckiej siatkówki będzie nadanie odznaki „Za zasługi dla 
miasta Ostrołęki”. Z tego miejsca chciałbym też podziękować rodzinie, która pomogła mi w 
przygotowaniu tego wspaniałego dorobku jakże wspaniałego trenera Andrzeja Dudźca.  
Wiceprzewodniczący  Miejskiej Komisji ds. Nadania Odznaki Honorowej „Za zasługi dla 
miasta Ostrołęki” Stanisław Szatanek - Miejska Komisja ds. Nadania Odznaki Honorowej „Za 
zasługi dla miasta Ostrołęki” na swoim posiedzeniu w dniu 24 kwietnia 2019 roku pozytywnie i 
jednomyślnie zaopiniowała przedmiotowy wniosek głosami 8 za, przeciwnych i wstrzymujących 
nie było.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Radny Jakub Frydryk: Miałem tą przyjemność patrzeć na trenera Dudźca jak trenował młode 
pokolenia w Ostrołęce. Pan trener Dudzuec trenował mojego tatę i w Ostrołęce była to II liga, to 
akurat mój tata był jednym, z zawodników Narwi Ostrołęka. Niewątpliwie jest to osoba, która 
siatkówkę ma w paluszku, pasjonata. Symbol dla naszego miasta, który zrobił bardzo dużo, jeżeli 
chodzi o promowanie siatkówki w Ostrołęce. Wychowała wielu wspaniałych zawodników, który 
swoją karierę prowadzą dalej w różnych klubach nie tylko w Polsce, ale także na całym świecie. 
Byłem zaskoczony, że taka osoba jak trener Dudzieć takiej odznaki jeszcze nie dostał. Także ja się 
bardzo cieszę, że taka osoba została wskazana. Życzę trenerowi jeszcze wielu sukcesów w życiu.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie nadania odznaki honorowej „Za zasługi dla miasta 
Ostrołęki” (dot. pana Andrzeja Duidźca), 



 

 

 

 

Strona 31 z 44 

Protokół IX sesji Rady Miasta Ostrołęki 

25 kwietnia 2019 r. 

 

Głosowanie 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
 
18. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Rzekuń na dofinansowanie realizacji zadania majątkowego, 
Sprawozdawca Komisji Budżetu i Finansów Mariusz Popielarz: Przedstawił sprawozdanie 
Komisji Budżetu i Finansów dotyczące projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Gminie Rzekuń na dofinansowanie realizacji zadania 
majątkowego. Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt 
uchwały głosami 6 za, przeciwnych nie było, 1 wstrzymujący.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Radny Adam Kurpiewski: Ja mam takie pytanie, bo były wcześniej zapowiedzi podobnej 
inwestycji na terenie miasta i teraz pytanie do pana prezydenta czy dofinansowanie tej tężni na 
terenie gminy Rzekuń będzie efekt taki, że nie będziemy budowali tej tężni na terenie miasta 
Ostrołęki.  
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Panie radny odpowiedź jest banalnie prosta, wójt był szybszy. 
To nie jest tak, że my całkowicie rezygnujemy z tego projektu. Wczoraj na spotkaniu Rady 
Osiedla Parkowe też został zgłoszony taki projekt przez mieszkańców żeby zbudować taką tężnię 
solankową na terenie Parku  Miejskiego. Bardzo dobry pomysł i trzeba to rozważyć. My 
absolutnie z naszych planów nie rezygnujemy. Tutaj akurat ten projekt dotyczy na wstępnym 
etapie samej tężni solankowej na tym terenie łączącym Rzekuń z Ostrołęką. Docelowo chcemy, ja 
mam już taką deklarację na razie ustną, w momencie podpisywania umowy to będzie 
doprecyzowane, chcemy również przy okazji budowy tężni wyremontować całą „czarną dróżkę” 
także połączyć osiedle Stacja z Rzkuniem żeby ten projekt, o którym wielu mieszkańców naszego 
miasta czeka żeby się dokonał to żebyśmy już to zrobili kompleksowo. 
Radny Jerzy Grabowski: Cieszę się  z tej deklaracji, że wrócimy do tego tematu połączenia ulicy 
Czarnej z ulicą Armii Krajowej na terenie gminy. Ja niedawno występowałem z taką interpelacją 
uporządkowania, bo widziałem, że tam prace są mocno zaawansowane na terenie gminy. Już teraz 
wygląda to przyzwoicie a można sobie wyobrażać jak będzie w przyszłości, dlatego te nasze 270 
m tej ulicy Czarnej, jeśli byłaby wpięta w tą inwestycję to byłyby powrót do tego, co w 
poprzedniej kadencji żeśmy starali się żeby ta inwestycja powstała. Dzisiaj, jeśli byśmy to 
dofinansowali to myślę, że jak będziemy budować u siebie tężnię to i oni nam dofinansują, to by 
było wspaniale.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Rzekuń na 
dofinansowanie realizacji zadania majątkowego, 
Głosowanie 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
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19. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę                         
w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019 – 2036 wraz z autopoprawką, 
20. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej na 2019 rok wraz z autopoprawką, 
Sprawozdawca Komisji Budżetu i Finansów Mariusz Popielarz – przedstawił sprawozdanie 
Komisji Budżetu i Finansów dotyczące projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej 
uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019 – 2036 oraz projektu uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok. Komisja pozytywnie 
rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę w 
sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019 – 2036 głosami 7 za, przeciwnych i 
wstrzymujących nie było. Komisja pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały Rady 
Miasta Ostrołęki w sprawie zmian w budżecie miasta Ostrołęki głosami 7 za, przeciwnych i 
wstrzymujących nie było.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Radny Janusz Kotowski: Ja oczywiście nie jestem przeciwko żadnym inwestycjom zwłaszcza w 
mieście natomiast jak widzimy pojawiają się pewne środki finansowe związane z udziałami gminy 
i powiatu w podatkach stanowiących dochód budżetu państwa. Od razu jak się pojawiają środku 
są propozycje jak widzimy tutaj wydatkowania tych środków. Niektóre pewnie bardziej 
uzasadnione inne mniej. Jednakże chodzi mi o to przede wszystkim, że właściwie przez wszystkie 
ostatnie lata, co najmniej 12, a pewnie wcześniej też liczyliśmy się, jako samorządowcy z tym, że 
pojawiają się większe jeszcze potrzeby w oświacie np. i wtedy wszystkie te rezerwy często w 
tamtym kierunku były angażowane. Dyskutując nad zmianami w budżecie chciałbym ten problem 
zgłosić. Nie mówię, że w tym roku na pewno będą te braki, ale praktyka kilkunastu lat wskazuje, 
że warto by było w pierwszej części roku trochę zwrócić uwagę na to i ewentualne środki 
zachowywać żeby potem uzupełniać budżety a zwłaszcza budżet oświatowy. Być może takich 
środków nam się sporo jeszcze pojawi i to jest bezpieczne. Wydaje mi się, że warto na to zwrócić 
uwagę i dlatego przy tej zmianie w budżecie w kwietniu na tę sprawę pragnąłem zwrócić uwagę. 
Pojawiają się jak widzicie państwo nowe inwestycje choćby zakup nowego samochodu 
osobowego, to zupełna nowość, bo kilka kadencji, przez, trzy co najmniej takich zakupów nie 
było. Stary się wysłużył, chociaż zadbany był bardzo i jakoś tam kursował.  
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Odpowiadając na wniosek pana radnego ja bardzo dziękuję za 
zwrócenie tej uwagi, ale ja mam raczej dobrą pamięć i pamiętam te 4 mln złotych z listopada 
tamtego roku, więc żałuję, że wtedy tak żeśmy tej wstrzemięźliwości żeśmy nie pilnowali, bo 
tamten rok zamknął nam się dopłatą rzędu 40 mln chyba do oświaty. Oczywiście staramy się to 
planować natomiast te słowa wypowiedziane z ust pana radnego są dla mnie zaskoczeniem, bo 
jako radny pamiętam jak wtedy lekką ręką siedmiocyfrowa suma poszła. Natomiast, jeżeli chodzi 
o samochód, gdzie wśród głównych inwestycji wymienia się zakup samochodu. Ja widzę tam 
dosyć dużą kwotę to zakup tego samochodu to nie jest główną inwestycją. Natomiast myśl, że 
dyskusja się rozwinie, bo na Komisji Technicznej też mieliśmy, jakiego samochodu ten zakup 
dotyczy i tak naprawdę, co bardziej istotne, od kogo my będziemy kupować ten samochód. To jest 
dopiero ciekawy temat do dyskusji. Akurat dzisiaj dostałem kopię umowy leasingowej, więc mogę 
coś więcej powiedzieć, co to jest za samochód i jakiej specyfikacji. To też jest tak, że pewne 
zadania inwestycyjne się u nas pojawiają jak Cieplińskiego, jak wiemy tam dużo osób mieszka i 
cały czas się rozbudowuje. Ja mam świadomość, że jest tam jedna osoba, która powiedziała, że 
ona nie odda działki pod drogę na Cieplińskiego i nie, bo nie. W związku z tym my musimy 
wprowadzić te zadanie w formie ZRIDU, bo inaczej my tej drogi nigdy nie wybudujemy. Po 
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prostu się inaczej nie da. Więc pewne rzeczy już teraz w tym roku planujemy. To, co się daje 
zrobić to staramy się zrobić. Też pojawiła się ta kwestia inwestycji ulicy Sierakowskiego i 
Padlewskiego i to też jest bardzo ciekawy temat, więc jak byście państwo chcieli poznać 
szczegóły to ja chętnie opowiem o szczegółach lub o problemach, jakie tam napotykamy w tym 
momencie.  
Radny Mariusz Popielarz: Nie wiem, co pana dziwi, że jako pierwszy wydatek inwestycyjny 
wymieniłem samochód osobowy. Otóż panie prezydencie nie ze złośliwości to wynika a jedynie z 
faktu, że w takiej kolejności wydatki inwestycyjne są wymienione w dokumencie przygotowanym 
przez pana służby. Dziwi mnie trochę to, że zbyt często pan doszukuje złośliwości ze strony 
niektórych radnych, także z mojej strony.  
Radny Janusz Kotowski: Ja też żadnej złośliwości w mojej poprzedniej wypowiedzi nie miałem 
ukrytej, po prostu przypomniałem tradycję, że zawsze w planie budżetowym na początku nie 
przewidzi się wszystkiego. Systematycznie przez wiele lata wysoka rada, za co byłem zawsze 
wdzięczny dokładała do oświaty pogrzebne środki i jeśli pan prezydent mówi o zeszłym roku to 
tak samo to było. Nie było nic dokładane lekką ręką tylko po przeliczeniach, po zgłoszeniach 
dyrektorów trzeba było uzupełniać plany i w tym roku pewnie też będzie. Moja wypowiedź w tym 
kierunku szła żebyśmy po prostu zwrócili uwagę wszyscy razem żeby liczyć się z taką 
możliwością i pewnie z taką ewentualnością, że barki w oświacie się pojawią, bo co roku się 
pojawiają.  
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Oczywiście, że dokładaliśmy, pytanie, na co. Tutaj mamy 
różne spojrzenia na ten temat. Drugie pytanie do pana radnego Popielarza. Jeżeli pana mówi, że 
samochód jest na pierwszym miejscu to ja bym prosił o wskazanie, w którym miejscu, bo jak 
otwieram projekt zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok to tutaj widzę na pierwszym miejscu 
samochodu. Ja po prostu nie widzę tego w tym punkcie, dlatego pytam, jak pan to znalazł. Stąd 
też moje pytanie czy pan przewodniczący chce wiedzieć, od kogo kupujemy, bo na komisji tak 
żeśmy sobie serdecznie porozmawiali i myślałem, że na sesji też o tym porozmawiamy. 
Radny Mariusz Popielarz: Otóż w dokumencie przedstawiającym zmiany do budżetu miasta w 
uzasadnieniu str. 3 wśród wydatków inwestycyjnych wymieniony jest zakup samochodu, jako 
pierwszy a na tych się skupiłem. Natomiast tak się zastanawiam panie prezydencie czy nie szkoda 
panu czasu, bo oczywiście to, że pytamy na komisjach a potem już, kiedy uzyskamy odpowiedzi 
nie skupiamy się na tym, czego dowiedzieliśmy się już na komisjach. Ja nie wiem pan chce robić 
szoł przed kamerami czy po prostu rzetelnie dyskutować o tym, co nas interesuje. 
Przedyskutowaliśmy tam temat i tyle.  
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Zgadza się, sam pan stwierdził to jest pierwszy wydatek na str. 
3 to ja bym proponował zerknąć na stronę 2 gdzie mamy zadanie inwestycyjne pod nazwą 
przebudowa drogi powiatowej nr 2538W. Ani on pierwszy ani największy. Już tak w zakresie tych 
uprzejmości myślę, że tutaj też moglibyśmy sobie darować pewne kwestie a jeżeli rozmawiamy o 
finansach miasta to uważam, że są tutaj ze strony pani skarbnik bardzo mocno pilnowane. Ja też 
uważam, że pewne kwestie, które są poruszane na komisjach to, dlaczego nie mamy o nich 
rozmawiać na sesji rady miasta. Uważam, że mieszkańcy mają prawo wiedzieć o tym. Do całej 
dyskusji skłonił mnie taki artykuł, mamy taką gazetę naszą, moją ulubioną nazywa się 
NaszeMiasto.pl, otwieram środek, czytam prezydent kupuje sobie brykę. Mówię, o który. Później 
czytam, że to ja. W związku z tym ustaliliśmy jak to będzie wszystko funkcjonowało i teraz 
zgodnie z tym, co dyskutowaliśmy na komisji ja bym chciał państwa poinformować, że tą brykę, 
którą już tak nazwano to my nie kupujemy na wolnym rynku w jakimś przetargu tylko to jest 
samochód, który jest na stanie w jednej z naszych spółek miejskich, to jest spółka OPK, która to 
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spółka w zeszłym roku była spółką w organizacji. Akurat tym samochodem jeździł prezes tej 
spółki i teraz dobrze by było żeby państwo i mieszkańcy wiedzieli, że akurat za te auto i tak 
płacimy koszty leasingu tego auta. Te auto, które my kupujemy, bo np. u nas część prezesów 
jeździ skodami, które mają swoje użytkowanie natomiast prezes tej spółki, która nowo powstała 
zakupił auto Opel Insignia Sedan wersja Elit silnik 2,0 turbo 260 KM. Nie wiem czy zasadnym 
jest wydatkowanie takiego auta dla prezesa spółki śmieciowej. Dziwnie się czuję i myślę, że bez 
względu na wynik wyborów gdybym to nie ja był na miejscu, ale mój poprzednik to też by się 
dziwnie czuł, powinien się dziwnie czuć, jeżeli w Urzędzie Miasta mamy Vectrę z 2002 roku, 
którą urzędnicy się boją jeździć a prezes spółki, która dopiero rozpoczyna swoją działalność, do 
której co miesiąc dokładamy 100.000 zł, bo tak została podpisana umowa o refundacji kupuje auto 
za 126.000 zł netto. Jakieś priorytety trzeba mieć. W związku z tym, że my te koszty i tak 
poniesiemy to stwierdziłem, że te auto może Urząd Miasta by kupił. Mam jeszcze jedną 
inwestycję, o której chciałbym powiedzieć. Wprowadzamy ulicę Padlewskiego i Sierakowskiego i 
to jest ulica ta, która była zgłoszona, oczywiście pojawiają się pytania, czasem czytam takie 
artykuły w internecie, bo komentarzy to staram się nie czytać i np. czy prezydent będzie 
występował po środki zewnętrzne, oczywiście bardzo chętnie wystąpimy. W przypadku tej ulicy 
została ona złożona, jako projekt jednoroczny, co już z zasady po doświadczeniach z 
Blachnickiego powinno nam dać do myślenia, że to nie jest dobry pomysł żeby robić tak duży 
zakres prac w ciągu jednego roku. Formalnie dopiero wczoraj dostaliśmy informację o tym, że te 
pieniądze są jakby zarezerwowane natomiast ona zakłada realizację tej ulicy w terminie kwiecień 
– październik 2019. Nie da się po prostu, ale próbujemy z etapować tą inwestycje i choć chociaż 
kawałek tej drogi zrobić, ale tu się pojawia kolejny problem. Ponieważ ta inwestycja, 16 
październiku 2018 roku z naszego Urzędu Miasta wyszło takie pismo, w którym ówczesne władze 
zobowiązały się do tego żeby oprócz wykonania ulicy Padlewskiego wykonać dwukierunkowe 
ścieżki rowerowe w ramach tej inwestycji. Teraz zaczyna się robić problem, bo fizycznie na tych 
ulicach tam nie ma tyle miejsca. Gdyby wykonać ulicę, chodnik i jeszcze ścieżki rowerowe 
dwukierunkowe po prostu nie wejdzie, jest za wąsko. Teraz opcja jest taka, albo mieszkańcom 
wzdłuż ulicy wszystkie płoty przesuwamy albo zasypujemy rów, który jest jedynym odpływem 
deszczówki. To jest troszeczkę irracjonalne podejście uważam i cały projekt będziemy się starali 
zrobić w pewnym zakresie. Pewne rzeczy wychodzą takie, że my sami się zastanawiamy jak to 
mamy zrealizować.  
Radny Mariusz Popielarz: Ja już nie będę zwracał się może do pana prezydenta, bo mam 
wrażenie, że niepotrzebnie go prowokuję, ale zechcę zwrócić się do pana przewodniczącego żeby 
pan przewodniczący był uprzejmy pilnować tego żebyśmy mówili na temat, zarówno my jak i pan 
prezydent, bo rozmawiamy o zmianach w budżecie i wpf a tu mówimy o tym, co się pisze w 
internecie, co jakaś gazeta napisała o zakupie jakiejś bryki. Jeśli pan prezydent chce polemizować 
z mediami to niech zwoła konferencję prasową a tu toczymy dyskusje radni między prezydentem i 
nikt tego tematu nie podnosił a pan prezydent podejmuje polemikę z mediami, które o czymś tam 
piszą. Od tego jest konferencja prasowa i inne narzędzia do tego żeby kreować pewnego rodzaju 
przekazy. To nie jest okazja żeby sobie pogadać, o czym się chce. Dlatego ja mam prośbę do pana 
przewodniczącego żeby pan przewodniczący był uprzejmy pilnować tego żebyśmy mówili na 
temat.  
Radny Janusz Kotowski: Ponieważ padły tutaj zdania odnośnie firmy OPK chciałbym 
podkreślić, że działalność tej firmy i przejęcie w odpowiednim momencie zgodnym z prawem 
trybie odbioru odpadów finansowo było dla miasta bardzo korzystne i warto to też zauważyć przy 
różnych krytycznych opiniach. Przy okazji słuszne jest działanie w kierunku budowy ulicy 
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Ostrołęckich Harcerzy i płk. Cieplińskiego. Długo projekty były sporządzane i to, co pan 
prezydent wspomniał nie zawsze dało się pozyskać grunty i zdaje się, że z RIDem to jest 
faktycznie jedyna droga. Tam po prostu terenu miejskiego jest niewiele i na samym miejskim 
terenie nie dałoby rady wybudować tych potrzebnych ulic. To na pewno dobry kierunek.  
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Oczywiście zgadzam się z tym, że powinniśmy jako samorząd 
składać wnioski do tych różnych programów, które pojawiają się. Chciałbym też zaapelować do 
pana radnego Popielarza żeby się tak nie denerwował i nie odpierał personalnie tych moich uwag. 
Ja po prostu uważam, że skoro mamy zapisy w projekcie zmiany uchwały budżetowej to literalnie 
żeby tak być w porządku wobec mieszkańców to, jako prezydent powinienem, z resztą taka chyba 
była tradycja. Poprzednio pamiętam zawsze pan prezydent referował wszystkie punkty dotyczące 
zmian w budżecie, z czego one wynikały. Państwo, jako radni może oczekiwaliście ode mnie tego 
zreferowania i to czynię. Natomiast wracając do meritum to jednak mówię na temat, bo te 
wszystkie rzeczy, o których mówiłem znajdują się w tym projekcie zmiany. Gdyby ja rozmawiał o 
jakiś rzeczach nieistotnych to myślę, że miałby pan rację aczkolwiek postaram się mówić krócej i 
nie używać takich ogólnych stwierdzeń, które mogą pana razić. Postaram się bardziej 
merytorycznie.  
Radny Mariusz Popielarz: Ja tylko chciałem wyjaśnić, że mnie nie razi nic z tych z tych rzeczy, 
o których pan prezydent mówi a jedynie po prostu nie widzę związku z miastem. Ja nie jestem 
radnym powiatu żeby dyskutować, czym jeździ starosta i też nie do końca na miejscu jest 
mówienie, co piszą gazety. Budowanie przekazu medialnego to nie to miejsce i czas.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej 
na lata 2019 – 2036 wraz z autopoprawką, 
Głosowanie 
Za – 16 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 2 
Uchwała została podjęta.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok wraz z 
autopoprawką, 
Głosowanie 
Za – 16 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 3 
Uchwała została podjęta.  
 
21. Rozpatrzenie Raportu z wykonania w 2018 roku Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii w Ostrołęce na lata 2017 – 2022, 
Sprawozdawca Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej Grzegorz Gołaś – przedstawił 
sprawozdanie dotyczące Raportu z wykonania w 2018 roku Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii w Ostrołęce na lata 2017 – 2022. Komisja pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy 
raport głosami 4 za, przeciwnych i wstrzymujących nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było.  
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Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne Raport z 
wykonania w 2018 roku Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Ostrołęce na lata 2017 – 2022, 
Głosowanie 
Za – 16 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 1 
Raport został przyjęty.  
 
22. Rozpatrzenie rocznego sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny w 
Zespole Placówek Wsparcia Dziennego za rok 2018 oraz potrzeby związane z realizacją 
zadań, 
Sprawozdawca Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej Grzegorz Gołaś – przedstawił 
sprawozdanie dotyczące rocznego sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny w 
Zespole Placówek Wsparcia Dziennego za rok 2018 oraz potrzeby związane z realizacją zadań. 
Komisja pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowe sprawozdanie głosami 4 za, przeciwnych i 
wstrzymujących nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Radny Grzegorz Milewski: Rozpatrywanie rocznego sprawozdania z zakresu wspierania rodziny 
w Zespole Placówek Wsparcia Dziennego za rok 2018 to z pewnością jest to dobry czas i moment, 
aby podziękować pani kierownik Wiolecie Tabor oraz pracownikom za codzienny trud i 
zaangażowanie, jakimi wykazali się ci pracownicy w 2018 roku. Dzieci bardzo chętnie korzystają 
ze świetlicy gdyż osoby zatrudnione tam są bardzo zaangażowane i kreatywne. Dziękuję również 
w imieniu Rady Osiedla Sienkiewicza za współpracę, za wiele zrealizowanych codziennych 
projektów skierowanych mieszkańców. Jak się okazało z perspektywy czasu sprawdzają się te 
świetlice i myślę, że był to świetny pomysł i potrzebna inicjatywa dla mieszkańców.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie roczne 
sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny w Zespole Placówek Wsparcia 
Dziennego za rok 2018 oraz potrzeby związane z realizacją zadań, 
Głosowanie 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Sprawozdanie zostało przyjęte.  
 
23. Rozpatrzenie informacji z realizacji zadań określonych w ustawie z dnia 26 października 
1982 r. o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi (tj. Dz. U. z 2018 r. 
poz. 2137, ze zm) za 2018 roku, 
Sprawozdawca Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej Grzegorz Gołaś – przedstawił 
sprawozdanie dotyczące informacji z realizacji zadań określonych w ustawie z dnia 26 
października 1982 r. o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi (tj. Dz. U. z 
2018 r. poz. 2137, ze zm) za 2018 roku. Komisja pozytywnie rozpatrzyła przedmiotową 
informację głosami 4 za, przeciwnych i wstrzymujących nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Wczoraj akurat na radzie osiedla rozmawialiśmy z 
przedstawicielami stowarzyszenia Arkadia i też widzę, że ze strony tych środowisk, które walczą z 
tym uzależnieniem też jest taka wola żeby uczestniczyć w pracach komisji. Chciałem państwa 
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poinformować, że myślę, że jeżeli będziemy to w stanie w miarę szybko przygotować to 
chciałbym, aby ten zakres komisji alkoholowej został rozszerzony o przedstawicieli tych 
środowisk. Tak samo docierają do mnie takie informacje, że w szerszym zakresie można było iść 
w tą stronę, chcemy zwiększyć wsparcie miasta pod kątem dostępności terapeutów, bo takie nasze 
informacje są, że po prostu oni są na tej pierwszej linii i ich powinna być większa liczba, większa 
dostępność, bo ro spowoduje, że my później na tym kolejnym etapie będziemy mieć już mniej 
problemów. Komisja pracuje bardzo dobrze i dziękuję za tą pracę poprzedniej komisji i obecnie 
funkcjonującej komisji.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – podał pod głosowanie informację z 
realizacji zadań określonych w ustawie z dnia 26 października 1982 r. o wychowaniu w 
trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi (tj. Dz. U. z 2018 r. poz. 2137, ze zm) za 2018 roku. 
Głosowanie 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się -  
Informacja została przyjęta.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – zarządził 10 minut przerwy. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – wznowił obrady po przerwie.  
 
24. Rozpatrzenie informacji o zamówieniach publicznych udzielonych przez Miasto 
Ostrołęka w 2018 roku,  
Sprawozdawca Komisji Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury Technicznej i Ochrony 
Środowiska Mariusz Mierzejewski – przedstawił sprawozdanie Komisji Gospodarki 
Komunalnej, Infrastruktury Technicznej i Ochrony Środowiska dotyczące informacji o 
zamówieniach publicznych udzielonych przez Miasto Ostrołęka w 2018 rok. Komisja pozytywnie 
rozpatrzyła przedmiotową informację głosami 5 za, przeciwnych i wstrzymujących nie było.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie informację o 
zamówieniach publicznych udzielonych przez Miasto Ostrołęka w 2018 roku,  
Głosowanie 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się -  
Informacja została przyjęta.  
 
25. Zaopiniowanie koncepcji zagospodarowania terenu dworca PKS w Ostrołęce                                    
z obsługą komunikacyjną wokół dworca, obejmującą również przyległe skrzyżowania. 
Prezydent Miasta Łukasz Kulik – przedstawił koncepcję zagospodarowania terenu dworca PKS 
w Ostrołęce z obsługą komunikacyjną wokół dworca, obejmującą również przyległe 
skrzyżowania. 
Odbyła się dyskusja radnych zgodnie z nagraniem z sesji dołączonym do porządku obrad sesji w 
Biuletynie Informacji Publicznej.  
Prezydent Miasta Łukasz Kulik – wycofał projekt koncepcji celem zaproszenia właściciela 
gruntu żeby porozmawiać na następnej sesji jak widzimy przyszłość terenu dworca PKS w 
Ostrołęce.  
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25a. Informacja nt. Dni Ostrołęki. 
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: W zakresie informacji dotyczącej Dni Ostrołęki chciałby, 
państwa poinformować, że w poniedziałek oficjalnie, to będzie początek długiego weekendu 
majowego rozpoczniemy konferencją w Urzędzie Miasta z dziennikarzami, na której 
przedstawimy szczegółowy, na tyle na ile możemy przedstawić, szczegółowy zakres imprez, które 
się będą odbywać u nas w mieście. Planujemy, aby Dni Ostrołęki trwały kilka tygodni a w ramach 
tych Dni Ostrołęki zostanie zorganizowana masa atrakcji, dzięki którym zarówno ci starsi jak i ci 
młodsi jak i ci w średnim wieku będą mogli wspaniale przeżyć te jakże ważne dla naszego miasta 
dni i chcemy żeby państwo, jako radni też włączyli się w tą promocję już od poniedziałku 
rozpowszechniając informację na portalach internetowych o tym, co się będzie działo w kolejnych 
dniach i tygodniach.  
Radny Mariusz Popielarz:  Ja poprosiłem o tę informację, i wprowadzenie jej do porządku 
obrad, dlatego, że zaskoczony jestem tym, iż na chwilę obecną nie ma szczegółowego programu 
obchodów Dni Ostrołęki. Jest tak jak mówiłem bardzo ważne święto dla ostrołęczan. Z wydarzeń 
w ramach Dni Ostrołęki korzystają nie tylko ostrołęczanie, ale też mieszkańcy powiatu a czasami 
szerzej, jeżeli są to atrakcyjne wydarzenia. Stanowi to element promocji naszego miasta i nie ma, 
co ukrywać te atrakcje są ciekawe też dla samych mieszkańców. Natomiast dzisiaj mamy 25 
kwietnia i pomimo tego, że 12 maja rozpoczynają się Dni Ostrołęki to formalnie do dziś nie 
znamy programu. Jeżeli te wydarzenia mają być rozpromowane no to naprawdę dużo wcześniej 
nad promocją tych wydarzeń należy popracować. Oczywiście jestem ciekaw, co tam będzie. 
Natomiast słuchując tego, co pan prezydent powiedział nie mam wątpliwości, że pan prezydent ze 
mnie, jako radnego zresztą nie po raz pierwszy i z rady, bo to zostało przez radnych wprowadzone 
do porządku obrad, po prostu sobie zakpił. Przykro mi, że tak się dzieje, ale to jest fakt bezsporny. 
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Komentując bezsporne fakty pana przewodniczącego Mariusza 
Popielarza chciałbym panu przypomnieć, bo może pan zapomniał, że podajże dwukrotnie w 
siedzibie Referatu Kultury, Sportu i Turystyki miało miejsce spotkanie dotyczące Dni Ostrołęki, 
na którym pan również był. Pamięta pan panie przewodniczący, myślę, że powinien pan pamiętać. 
Dodatkowo chciałbym panu przypomnieć, że zakresie pewnych imprez okolicznościowych, które 
mają być u nas realizowane to dzięki pana woli nawet otrzymaliśmy wsparcie finansowe na 
realizację tych imprez. W związku, z czym dzisiaj pytaniem czy mówieniem na sesji i zarzucanie, 
że ja np. pana przewodniczącego nie informuję to już nie wiem czy to nasze zmęczenie materiału 
jest jakieś, bo też wiem, że była prośba ze strony instytucji współfinansujących żeby nie zdradzać 
szczegółów tych imprez do czasu dogrania tych szczegółów. I dzisiaj pan przewodniczący 
Popielarz, powiem tak Brutusie wbijasz mi nóż w plecy i mówisz, że ja nie chcę mówić. No 
przecież to jest jakaś abstrakcja. To ja już nie rozumiem teraz. Po sesji to wszyscy w zakresie 
swoim to wszystko wiedzą a na sesji to oficjalnie mówimy, że nic nie wiemy i prezydent jest zły. 
Tak nie można panie przewodniczący Popielarz.  
Radny Mariusz Popielarz: Chcę powiedzieć, oświadczyć, iż nie jest prawdą, iż uczestniczyłem 
w jakichkolwiek uzgodnieniach dotyczących Dni Ostrołęki. Ja nic nie wiem na ten temat ażeby 
samorząd województwa mazowieckiego finansował jakiekolwiek obchody Dni Ostrołęki a inne 
wydarzenia kulturalne w ramach chociażby 15-lecia w Unii Europejskiej. Z tego, co pan prezydent 
powiedział, łączy pan jedno z drugim i po raz pierwszy o tym się dowiedziałem a że czas jakby się 
pokrywa i te obchody w tym samym czasie się odbywają. To tyle z mojej strony. Ja byłem przez 
przedstawicieli miasta zapraszany na spotkania dotyczące obchodów 15-lecia w Unii Europejskiej. 
Nic nie wiem żeby tam toczyły się rozmowy dotyczące Dni Ostrołęki.  
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Radny Jacek Łuba: Ja tu nie chcę stanąć na froncie, gdzieś, pomiędzy, ale po prostu chce 
powiedzieć, że faktycznie panie prezydencie te spotkania nie dotyczyły Dni Ostrołęki. Nie ma, co 
ukrywać też uczestniczyłem w tych spotkaniach i jakby nie padły żadne słowa, jeżeli chodzi o Dni 
Ostrołęki. Padały słowa gdzie mówiliśmy o połączeniu pewnych imprez, ale ja obawiam się żeby 
to się nie skończyło tak, że Urząd Marszałkowski wycofa środki, jeżeli dowie się, że są 
spożytkowane na inny cel. A tak serio to te spotkana nie dotyczyły Dni Ostrołęki. Gdzieś tam 
kuluarowo dowiedziałem się o nazwie zespołu, który może występować, ale pewności nie mam. A 
jeżeli pan prezydent chce utrzymać w tajemnicy to, co będzie na Dniach Ostrołęki to ja to 
rozumiem, chociaż marketingowo tego zupełnie nie rozumiem, ale rozumie, że pan chce utrzymać 
i zrobić niespodziankę. Ja bym chyba wolał, jako przewodniczący Komisji Kultury przynajmniej 
wiedzieć, dostać jakiś program czy koncepcję programu a wcale nie będę tego rozpowszechniał. 
Dlatego też celowo nie mówię nazwy zespołu teraz.  
 
26. Przyjęcie informacji Prezydenta Miasta Ostrołęki o sprawach bieżących za okres  
od 1 do 31 marca 2019 roku. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – zapytał czy są pytania w tym punkcie.  
Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne informację 
Prezydenta Miasta Ostrołęki o sprawach bieżących za okres od 1 do 31 marca 2019 roku. 
Głosowanie 
Za – 14 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się - 1 
Informacja została przyjęta.  
 
26a. Rozpatrzenie skargi pani Marii M. 
Sprawozdawca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Ewa Szatanek - przedstawiła skargę pani 
Marii M. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 12 kwietnia 2019 roku 
rozpatrzyła skargę pani Marii M. z dnia 14 marca 2019 roku. Po zapoznaniu się z treścią skargi 
oraz zasięgnięciu opinii pana mecenasa komisja zdecydowała zaproponować Radzie Miasta 
przekazanie skargi według właściwości do właściwych organów, jakimi jest Prokuratura 
Rejonowa w Ostrołęce głosami 4 za, przeciwnych i wstrzymujących nie było.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Radny Grzegorz Gołaś: Chciałbym tylko radnych poinformować, że ta pani pisze do różnych 
instytucji i wszyscy o tym wiedzą i na pewno prokuratura ma już w tym kierunku wiedzę. Także 
państwo podejmą decyzję, co zrobić.  
Radny Mariusz Mierzejewski: Z informacji, jakie pozyskałem to wiem, że to pismo ono stanęło 
na Komisji Skarg i radni wycofali to pismo. Nie rozumiem, dlaczego ono się na sesji Rady Miasta 
znalazło.  
Rada Ewa Szatanek: Pismo było na komisji natomiast w uzgodnieniu z panem mecenasem 
wyszło żeby przekazać to właściwych organów gdyż nie jest to w kompetencji Rady Miasta.  
Radny Jacek Łuba: Ja byłem zwolennikiem tego żeby te pismo w ogóle nie trafiło do radnych, 
bo uważam, że to jest rozpowszechnianie oskarżeń i to bardzo poważnych oskarżeń. Jeżeli już 
panie przewodniczący to trafiło na sesję i mówi pan Maria M. to ja się zastanawiam, czemu 
ukrywamy nazwisko tej pani skoro w tym piśmie cała reszta, jakby jest plejada osób z imienia i 
nazwiska, których ta pani nie boi się w ogóle wymieniać. Nie używajmy Maria M., mówmy 
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śmiało, skoro pani miała odwagę wysłać takie rzeczy niepotwierdzone przez jakiekolwiek organy, 
ale ja jestem tylko zażenowany tym, bo prosiłem żeby to nie trafiło do radnych, mieliśmy 
przekazać to do policji, jak jakieś oskarżenia to policja niech to rozważy. Takie rzeczy mogą trafić 
i każdy może na kolanie napisać i wrzucić to do Rady Miasta i niech to Rada Miasta rozpatruje. 
Później rozpowszechniamy to my radni między sobą, dajemy pożywkę wielu ludziom, może 
nawet mediom. Jestem zażenowany i przerażony, że takie rzeczy trafiają do nas i musimy nad tym 
obradować i w ogóle dyskutować nad tym.  
Radna Ewa Żebrowska-Rosak: Mam pytanie do pani przewodniczącej Ewy. Powiedziała pani 
coś takiego, że pan mecenas powiedział, stwierdził, ze nie leży to w kompetencji rady. Kto podjął 
decyzję i dlaczego to trafiło jednak do rady. Co my z tym mamy robić.  
Rada Ewa Szatanek: Ponieważ Komisja Skarg, Wniosków i Petycji jak gdyby nie ma takiej 
możliwości o decydowaniu o przekazaniu tej skargi do właściwych organów zdecydowano żeby 
podjęła tą decyzję Rada Miasta.  
Radna Ewa Żebrowska-Rosak: Ale jeżeli pani powiedziała, że nie jest to w kompetencji Rady 
Miasta to, kto zdecydował żeby do rady.  
Rada Ewa Szatanek: To było po zasięgnięciu opinii pana mecenasa. 
Radny Jakub Frydryk: Ja zastanawiam się czy my możemy w ogóle głosować nad takim 
projektem, że mamy go przekazać do prokuratury. Ma duże wątpliwości czy to jest zasadne. 
Jestem za tym żeby jednak ten projekt został wycofany.  
Radny Jerzy Grabowski: Jesteśmy w takim punkcie jak wcześniej, dwie kadencje powtarzające 
się były pewnej pani oskarżenia bezpodstawne i w pewnym momencie trzeba było użyć takiego 
środka prawnego, jakim są skargi pieniacze i wtedy dopiero zakończyła się ta cała dyskusja gdzie 
wszystko było przekazywane na sesję a była to powtarzalność. Tu bym się zgodził z panem 
Jackiem Łubą, że to można na kolanie sobie napisać o wszystkim, wszystkich, posądzić i my teraz 
będziemy nad tym debatować. Także nie dajmy się wciągnąć w taki moment jak było to dwie 
kadencje wstecz z pewną panią. W końcu uznane zostały te skargi, jako pieniacze i to wszystko 
się zakończyło.  
Prezydent Łukasz Kulik: Komisja się nie chciała tym zajmować i opinia prawnika taka była. 
Przychodzą do nas do urzędu różne pisma i teraz my, jako urząd musimy odpowiedzieć. Z racji 
samej uczciwości my to przekazujemy do stosownego organu i organ się wypowiada w tym 
temacie. Państwo podejmując taką uchwałę, zostanie to przekazane zgodnie z właściwością do 
stosownych organów i niech one to badają i się zastanawiają. Chcielibyśmy, aby ktoś nie zarzucił, 
że ktoś pisze do prezydenta miasta a prezydent nie odpowiada czy Rada Miasta nie odpowiada. 
Odsyłamy to dalej i niech to badają stosowne służby i one się tym zajmują i tyle.   
Radny Mariusz Popielarz:, Ponieważ pan przewodniczący Zarzycki, tak na przyszłość, bo ja nie 
chcę tu roztrząsać, to czy dokument jest skargą czy nie to nie decyduje tytuł na pierwszej stronie 
tylko decyduje treść. To jest de facto zawiadomienie i przestępstwie o ewentualnym, ale to nie 
chcę oceniać wiec należało to, nie wiem czy pan przewodniczący na przyszłość powinien 
przekazać to zgodnie z właściwością organom ścigania i tyle i uniknęlibyśmy powielania tego 
typu pism i oszczędzilibyśmy sobie tego i tyle. To tak na przyszłość żeby taka praktyka była żeby 
zgodnie z właściwością na wcześniejszym etapie robić a nie już rada o tym decydowała.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Ja podzielam pan opinię z tym, że tak jak 
tutaj zostało powiedziane jest Biuro Prawne. Ja też jestem daleki od takich sytuacji, bo zdaję sobie 
sprawę, że są to jakieś pomówienia. Są to dla mnie cenne uwagi, ale taka decyzja była Biura 
Prawnego.  
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Sekretarz Miasta Aneta Gutowska-Grucelska: Tak w kwestii proceduralnej to pan 
przewodniczący jest tylko funkcja porządkowa na sesji, żeby zwołać sesję, przeprowadzić zgodnie 
z porządkiem. Natomiast państwo, jako radni macie tą moc kolegialnie, państwo musicie się 
wypowiedzieć czy daną sprawę skierować do rozpatrzenia przez inną instytucję. Tu jest wniosek 
Komisji Skarg i Wniosków o to żeby rada albo skierowała te pismo zatytułowane skarga według 
właściwości do prokuratury bądź nie. To jest normalny tryb jakby administracyjny, który wnika z 
ustawy kodeks postępowania administracyjnego i tryb skargowy.  
Radny Mariusz Mierzejewski: Mi tylko chodzi o to żebyśmy nie doszli do granicy absurdu, że 
każdy, kto cokolwiek napisze to będziemy w jakiś sposób musieli się do tego odnosić. Moim 
zdaniem poziom tego pisma kwalifikuje się tylko i wyłącznie do tego żeby wrzucić je do 
niszczarki. Ja to mówię z pełną świadomością, bo to jest dla mnie już granica absurdu. Takich 
osób pewnie jest kilkadziesiąt w Ostrołęce czy kilkanaście, które być może mają więcej wolnego 
czasu i mogą w tym czasie np. budować sobie taki przekaz. Są instytucje do tego żeby 
rozpatrywać kwestie czy ktoś popełnił czy nie popełnił przestępstwo, są instytucje do tego 
powołane żeby zajmować się różnymi kwestiami. My, jako Rada Miasta wydaje mi się też mamy 
ściśle określony zakres tych kwestii, którymi się zajmujemy. Jeżeli jest skarga na działalność 
naszą stricte samorządową i mamy tu logiczne uzasadnienie tego, że jesteśmy w stanie się tym 
zająć no to jak najbardziej trzeba to robić natomiast w tym przypadku, jeżeli na poziomie komisji 
już jest cos kwestionowane i na poziomie tej komisji radni uważają, że to nie jest przedmiot jakby 
procedowania to nie ma sensu wprowadzać takich pism, skarg czy jak to nazwiemy na sesję Rady 
Miasta, bo to też w jakiejś części obraza nas wszystkich, jako radnych.  
Radny Ryszard Żukowski: Ja tylko sobie przypominam, że w poprzednich dwóch kadencjach na 
szczeblu komisji Rady Miasta było przekazane do drugiego czytania czy to przyjmują tą skargę 
czy się odrzuca. W całej rozciągłości zgadzam się tu wieloma z panami, którzy się tutaj 
wypowiadali przede mną, to jest po prostu wielkie pomówienie.  
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Państwo macie absolutnie rację. Zawsze było u nas tak, albo 
odrzucamy albo nie i było głosowanie, kto jest za przekazaniem. Jak przeciw to odrzucona i tyle. 
Możemy jeszcze pół godziny rozmawiać. Ja nie czytałem, ale zacząłem czytać, bo dyskusja tak 
idzie, że szybko nie skończymy. To jest taka specyfika urzędu, że zawsze jest taka grupa osób, 
która wiecznie będzie pisać. Na mnie już też pisała, bo Komisja Skarg i Wniosków już się tym 
zajmowała. Na tym polega ta praca między innymi, że prezydent to nie ma czy chce czy nie chce, 
czy pismo jest takie i czy on ma wolę na nie odpowiadać czy nie ma woli. Urząd musi odpowiadać 
na każde pismo i musimy w ramach przepisów się z tego wywiązywać.  
Radny Grzegorz Gołaś: Jest z tym problem z uwago na fakt, że słowa tu zawarte wyczerpują 
znamiona przestępstwa. Nie wiem czy to jest prawda czy nie prawda. Możemy domniemywać, że 
to nie prawda, ale wyczerpuje znamiona. Z mecenasem należałoby to uwzględnić, czy na pozycji 
komisji można było dać do wiadomości komisji i ewentualnie do wiadomości kserokopię do 
prokuratury czy do sądu lub do policji. Prawny jest problem. Nawet, jeżeli my odrzucimy ta 
skargę to powinniśmy ze słów tu wynikających powiadomić jakiś organ informacyjnie. 
Wypracować należy procedurę taką, która na podstawie komisji będzie te skargi albo oddalać albo 
informacyjnie przekazywać dalej.  
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Jest też taka abstrakcyjna forma, możemy powołać komisję 
śledczą, ale to już nie popadajmy w skrajności… 
Radny Janusz Kotowski: W praktyce to faktycznie takich pism jest mnóstwo i ja już też ich 
doświadczyłem. Natomiast to przekazanie do jakiś organów pewnie jest należyte i chyba dzisiaj o 
to tylko chodziło tutaj pani przewodniczącej a nie o to żebyśmy rozstrzygali zasadność czy nie 
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zasadność skargi. Natomiast ja bym miał taką uwagę, wprawdzie to głównie mnie dotyczy a ja już 
jestem przyzwyczajony, co nie znaczy, że to jest przyjemne, ale zauważam taką sprzeczność, że 
osobę, która obrzuca błotem inne osoby anonimizujemy natomiast wszystkie nazwiska ludzi 
obrażanych, pomawianych, one zostały zachowane. Dla mnie jest to poważny problem, bo ja tam 
sam to jakoś wytrzymam, ale są tu urzędnicy miejscy, są różni ludzie, którzy są po prostu 
pomawiani. Jeśli jesteśmy tak delikatni, że oto zagumkujemy nazwisko osoby, która pomawia czy 
tam wrzuca tu stek bzdur i oskarżeń a zostawiamy nazwiska ludzi, którzy są błotem obrzucani to 
dla mnie to jest nie w porządku po prostu. Nie wiem czy taka droga powinna być.  
Radna Ewa Szatanek: Chciałam jeszcze raz podkreślić, że do Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji wpłynęła skarga, którą my po zasięgnięciu opinii mecenasa komisja zdecydowała, aby 
zaproponować radzie przekazanie tej skargi według właściwości do właściwych organów. My nie 
rozpatrywaliśmy tej skargi jak gdyby na komisji tylko zdecydowaliśmy, że przekażemy to do 
właściwych organów. 
Radna Ewa Żebrowska-Rosak: Jest Komisja Skarg, Wniosków i Petycji gdzie jest powołanych 
kilka osób, które się przygotowują do tej komisji, mają możliwość skorzystania z pomocy i 
wsparcia mecenasa wiec, jeżeli na etapie tej komisji, fachowej nie ma możliwości wypracowania 
stanowiska, jeżeli słyszymy tutaj, że komisja nie wie, co ma z tym zrobić i przekazuje, że niech 
rada podejmie decyzję. Jeżeli my będziemy przekazywali tak naprawdę na forum publiczne 
wszystko to, co ktoś tam napisze i wrzuci, dajemy też taki powód, taką możliwość i zachętę do 
tego żeby ludzie pisali coraz więcej.  Z tego materiału wynika, ze nie jest to skarga, nie ma tam 
żadnych dowodów, nikt tego nie zbadał.  Widać tylko, że ktoś chce dokuczyć, zaistnieć. 
Powinniśmy unikać tego typu sytuacji. Powinniśmy wypracować , i to jest moją intencją, jakąś 
ścieżkę, żeby tego typu sytuacje rozpatrywać w mniejszym gronie, żeby w eter nie wrzucać 
nazwisk, bo jest to moim zdaniem niepotrzebne.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Łukasz Kulik  powiedział: mamy różne kategorie skarg. Może być 
taka skarga, panie prezydencie za szybko pan jeździ po osiedlu. Komisja skarg i wniosków zapyta 
mnie czy jeżdżę czy nie jeżdżę, czy mam samochód. Możemy to rozpatrzeć… mamy też takie 
skargi, jak ta, gdzie zakres tych spraw skarżonych jest tak duży i tak poważny, że komisja  nie ma 
takich kompetencji, specjalistów i wiedzy czy możliwości rozstrzygać tej skargi. Dlatego komisja 
proponuje radzie, żeby rada przekazała to dalej. Moim zdaniem tego kalibru skargi w ogóle nie 
powinny być rozpatrywane przez komisję. Bo idziemy w kierunku jakiś komisji śledczych. Po 
konsultacji z mecenasem było powiedziane, że komisja nie ma możliwości zajmować się tego 
typu skargami. Dlatego z sugestią mecenasa i radnego Gołasia powinniśmy to przekazać do 
odpowiednikach służb, które albo się tym zajmą albo nie zajmą.  
Radny Jacek Łuba powiedział: jeżeli chodzi o komisję skarg, gdzie współprzewodniczę z panią 
Ewą. Komisja nie rozpatrywała tego pisma, nie rozpatrywała tez petycji, która przyszła mailowo. 
Anonimowość tej petycji nie pozwala nam to rozpatrywać. W przypadku skargi stwierdziliśmy 
jednogłośnie, że przekazujemy to do organów ścigania. Niech oni się tym zajmują. Pismo jest 
zaadresowane do prezydenta miasta i do przewodniczącego rady. Jeżeli my nie chcemy 
upubliczniać takich rzeczy, to prezydent powinien odpisać, że nie jesteśmy adresatem tego pisma 
czy tej skargi. I odsyła odpowiedz do zainteresowanego. my dostaliśmy te pismo do zapoznania, a 
nie to było intencją komisji. Ktoś nie wykonał czegoś o czym zadecydowała komisja.   
Prezydent Miasta Ostrołęki Łukasz Kulik  powiedział: to też tak jest panie radny, że my się 
zderzamy z przepisami. To nie jest kwesta naszej woli, co my z tym dalej zrobimy. Woli jest 
niewiele, a są przepisy po prostu. Czemu ta skarga trafiła na sesję… komisja nie może podjąć 
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decyzji o przekazaniu jakiegoś pisma kierowanego do rady miasta do innego organu. Musi o tym 
zdecydować rada.  
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jakub Frydryk powiedział: komisja może wskazać tylko i 
wyłącznie kierunek, decyzję podejmuje rada miasta zgodnie ze Statutem. Zacytował art. 304 KPK 
§ 2.” Instytucje państwowe i samorządowe, które w związku ze swą działalnością dowiedziały się 
o popełnieniu przestępstwa ściganego z urzędu, są obowiązane niezwłocznie zawiadomić o tym 
prokuratora lub Policję oraz przedsięwziąć niezbędne czynności do czasu przybycia organu 
powołanego do ścigania przestępstw lub do czasu wydania przez ten organ stosownego 
zarządzenia, aby nie dopuścić do zatarcia śladów i dowodów przestępstwa.” Dlatego musimy tę 
sprawę przegłosować.  
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Stanisław Szatanek powiedział: my dziś nie podejmując 
decyzji o skierowaniu tego do organów ścigania popełniamy przestępstwo. Narażamy się na 
odpowiedzialność. Nie mamy wyjścia. Padał tutaj argument, że ta osoba wnosząca skargę jest 
osobą anonimową. Więc ja się ośmielę powiedzieć, że jest to pani (tu padło imię i nazwisko tej 
osoby). Mówię to na własne ryzyko.  
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Wojciech Zarzycki  powiedział: im mniej będziemy o 
tej sprawie rozmawiać, tym lepiej.  
Radny Ryszard Żukowski powiedział: do kogo my mamy to skierować. W tym piśmie jest 
napisane, że w zorganizowanej grupie przestępczej brali udział funkcjonariusze policji, sędziowie 
i prokuratorzy… nad jakim materiałem  my mamy dyskutować. Ja będę przeciwko.  
Radny Mariusz Popielarz powiedział: skupmy się nad tym co robić na przyszłość w tego typu 
sprawach. Wydaje mi się, że tutaj bardziej będą miały zastosowanie przepisy KPA a nie KPK. 
Uważam, że ten dokument powinien zostać przekazany do organów ścigana przez 
przewodniczącego rady lub przez prezydenta. Owszem tam jest napisane, że jest to skarga. Ale to 
nie tytuł decyduje o tym, czy jest skarga, a treść pisma. Pan przewodniczący nie powinien 
kierować tego pod obrady rady czy komisji, tylko od razu do organów ścigania.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki powiedział: Biuro Prawne było innego 
zdania. Ja też tak chciałem zrobić jak pan mówi, ale niestety. Poddał pod głosowanie imienne  
wniosek z Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, aby pismo pani Marii M. przekazać do prokuratury 
rejonowej w Ostrołęce.   
Glosowanie: 
Za  - 8 
Przeciw – 3 
Wstrzymało się  - 1 
Wniosek uzyskał akceptację Rady Miasta.  
 
26b. Rozpatrzenie petycji skierowanej do Przewodniczącego Rady Miasta dot. zmiany 
nazwy ulicy z Dywizjonu 303 na Wiery Bielik i Tatiany Makarowej oraz  zmiany nazwy 
ronda.  
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Ewa Szatanek przedstawiła sprawozdanie 
w tej sprawie. W związku z tym, że petycje są anonimowe i nie spełniają warunków do ich 
rozpatrzenia, komisja rekomenduje pozostawić petycje bez rozpatrzenia zgodnie z art. 7, ust. 1 
ustawy o petycjach. Taka decyzja zapadłą na komisji jednogłośnie, 4za, przy braku przeciwnych i 
wstrzymujących się .  
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Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki poddał pod głosowanie imienne wniosek 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji dot. zmiany nazwy ulicy z Dywizjonu 303 na Wiery Bielik i 
Tatiany Makarowej bez rozpatrzenia.  
Glosowanie: 
Za  - 15 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się  - 1 
Wniosek uzyskał akceptację Rady Miasta.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki poddał pod głosowanie imienne wniosek 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji dot. zmiany nazwy ronda bez rozpatrzenia.  
Glosowanie: 
Za  - 16 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się  - 0 
Wniosek uzyskał akceptację Rady Miasta.  
 
 27. Oświadczenia Radnych.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki zapytał czy ktoś z radnych chciałby coś 
oświadczyć. Chętnych nie było.  
 
28. Komunikaty i sprawy organizacyjne Rady Miasta Ostrołęki.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki przypomniał radnym o konieczności złożenia 
oświadczenia majątkowego w 2 egz. i dołączamy do tego pit, który złożyliśmy do Urzędu 
Skarbowego. Poinformował również o nowym terminie szkolenia dla radnych, poprosił, aby 
osoby zainteresowane zgłaszamy się do biura rady miasta. 
Radny Mariusz Popielarz poprosił o informację na temat sesji uroczystej.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki powiedział, że zaproszenia są już 
przygotowane, na wniosek radnych sesja odbędzie się wcześniej, bo o godzi. 10,00 w OCK. Msza 
święta odbędzie się o godzinie 8,30 w kościele farnym. Wkrótce zaproszenia do państwa dotrą.  
29. Zakończenie obrad IX sesji Rady Miasta Ostrołęki. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki zamknął IX sesję Rady Miasta Ostrołęki.  
Sesja trwałą od godziny 10,00 do godziny 19,30.  
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